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1.0 Základní údaje o škole: 

Základní škola Brno, Otevřená 20a, příspěvková organizace 

Otevřená 986/20a 

64100 Brno-Žebětín 

 

Telefon: 511 110 953 

Email: info@zszebetin.cz 

Číslo účtu: 1346661329/0800 (Česká spořitelna) 

ID datové schránky: v2smjya 

 

IČO: 49466208 

REDIZO: 600108465 

IZO ZŠ: 049466208 

IZO ŠD: 118200658 

IZO ŠJ: 181038170 

 

1.1 Místa poskytovaného vzdělávání: 

Základní škola Brno, Otevřená 20 a, příspěvková organizace, 641 00 Brno 

 

1.2 Charakteristika školy: 

Základní škola Brno, Otevřená 20a nabízí základní vzdělání pro žáky z městské části Brno -

Žebětín i z okolních městských částí. Ve školním roce 2022/2023 poskytuje vzdělání žákům 

od 1. do 8. ročníku. Škola je vhodně situována blízko mateřské školy, stranou dopravního 

ruchu a v přiměřené vzdálenosti od zastávky městské hromadné dopravy. Součástí školy je 

školní družina s kapacitou 150 žáků, která uskutečňuje zájmové vzdělávání pro nejmladší žáky 

v ranních a odpoledních hodinách. V budově školy se nachází také školní jídelna, která 

umožňuje stravování žákům a zaměstnancům školy. Pro zajištění pitného režimu mají žáci 

k dispozici pitné fontány na centrálních chodbách. 

Škola je umístěna v jedné budově, která se nachází v oploceném areálu s centrálním 

shromažďovacím místem a zelení. Disponuje 25 učebnami včetně jazykové učebny, učebny 

výpočetní techniky, odborné učebny (fyzika, chemie) a čtyř učeben praktického vyučování – 

keramika, cvičná kuchyňka a dvě dílny. V prostorách školní družiny se nachází multifunkční 

prostor pro výuku čtení, hudební výchovy a multimediální výchovy a školní knihovna. Dále 

jsou pro výuku k dispozici dvě tělocvičny, které jsou v odpoledních hodinách využívány 

školní družinou a také zájmovými útvary. Po materiální stránce je škola velmi dobře 

vybavena pomůckami, audiovizuální technikou a výpočetní technikou.  

Součástí školy je i školní hřiště, které je tvořeno dvěma sektory – sektorem sportovním 

(běžecká dráha s hodem do dálky, skok daleký a hřiště na míčové a jiné sporty) 

a oddychovým tvořeným třemi herními prvky, otevřeným ohništěm a altánem.  

 

 

1.3 Zřizovatel školy: 

ÚMČ Brno-Žebětín 

 

1.4 Ředitel školy: 

Mgr. Dagmar Šenbergerová 

 

mailto:info@zszebetin.cz


1.5 Zástupce statutárního orgánu: 

Mgr. Martin Jurtík (zástupce ředitelky školy pro 2. stupeň) 

Mgr. Marcela Štroblová (zástupce ředitelky školy pro 1. stupeň) 

 

1.6   Kontakty: 

telefon: 511119156 

email: info@zszebetin.cz  

http: www.zszebetin.cz 

 

1.7 Úplná/neúplná škola  

 Počet 

tříd 

Počet 

žáků 

Průměrný 

počet  

žáků na třídu 

Kapacita  

dle rejstříku 

škol  

a školských 

zařízení 

1.stupeň 15 422 28,13  

2.stupeň 6 147 24,5  

Celkem 21 569 27,09 640 

   

  

1.8 Školská rada  

Datum zřízení: 13. 9. 2000 

Předseda ŠR: Jaroslav Suchý  

Funkční období: od 14. 10. 2020 do 14. 10. 2023 

 

1.9 Školní vzdělávací program  

Název vzdělávacích 

programů 

Číslo jednací Ročník 

Škola pro život  1. – 8. ročník 

Jiné specializace, zaměření:  

 

1.10 Školní družina, která je součástí základní školy  

ŠD počet 

oddělení  

počet dětí  počet vychovatelů  kapacita 

celkem 6 150 6 150 

 

Z činnosti ŠD: 

V tomto školním roce byla naplněna maximální kapacita naší ŠD, tj. 150 žáků. Oddělení 

zachovávají třídní kolektiv. Pět oddělení tj. 1. A, B, C a 2. A, B využívají podkrovní prostor, 

2. C má družinu ve třídě. Po 15. hodině se i toto oddělení přesouvá do podkroví. 

Školní družina byla nově dovybavena senzory pohybu na WC, které znamenají úsporu 

energie, a signalizačním čidlem, jenž přispělo k větší bezpečnosti dětí v jejích prostorách. 

Výběr aktivit již neovlivňovala nastavená hygienická opatření spojená s covidovou situací, 

ale stále dbáme na zvýšenou hygienu a často větráme.  

mailto:email:%20info@zszebetin.cz
http://www.zszebetin.cz/


 

Program školní družiny vychází ze Školního vzdělávacího programu, přizpůsobujeme ho 

ročním obdobím, svátkům a významným událostem, které se odrážejí ve všech činnostech 

ŠD – rekreační a odpočinkové, spojené s pobytem na čerstvém vzduchu, sportovní, výtvarně-

estetické, pracovně-technické i přírodovědné.  

Ve školní družině klademe důraz na ohleduplné chování a rozvoj kamarádských vztahů, 

správné stolování, sebeobsluhu a osobní hygienu dětí.  

Snažíme se využívat prostor celé školy – jednotlivé třídy na četbu a povídání s dětmi, dětský 

koutek na odpočinkovou činnost, velkou tělocvičnu na míčové hry, zrcadlový sál 

na pohybové hry, mimořádně také kuchyňku či keramickou dílnu. V případě příznivého 

počasí věnujeme dobu od 13:30 do 15:00 pobytu venku, a to jak ke hrám na školním hřišti 

a zahradě, tak i k vycházkám do blízkého i vzdálenějšího okolí školy. Nabízíme tak dětem 

po vyučování různorodou činnost, prohlubujeme v nich zájem o přírodu a její ochranu 

a znalosti rostlin a živočichů. 

 

Akce školní družiny 

Připomínáme si státní a společenské svátky (Den české státnosti, vznik republiky), 

významná výročí, tradice a zvyky (sv. Martina, Halloween, Mikuláše, Tři krále, Velikonoce). 

V rámci letošní mikulášské nadílky jsme dovybavili všechna oddělení novými hračkami 

a stavebnicemi LEGO, ze kterých se děti velmi radovaly. 

Hned v září proběhl požárnický projektový den a s dětmi jsme se zúčastnili slavnostního 

otevření nové hasičské zbrojnice v Žebětíně. V říjnu se slavnostně pasovali prvňáčci a konalo 

se oblíbené halloweenské odpoledne, listopad byl ve znamení svatomartinské tradice 

a prosinec se nesl v duchu dárků, nadílky a vánočních dílniček pro děti a rodiče a výzdoby 

MMB. K únoru neodmyslitelně patří karnevalové odpoledne. V březnu jsme se připojili 

aktivitami k projektovému Dni vody. 

S jarem je pro celou družinu spojená hra Hledání velikonočních vajíček, velikonoční dílničky 

ŠD pro děti a rodiče, Den Země a také školy v přírodě. Tradičně sem spadá i Muzejní noc – 

kulturně společenská akce pro děti a rodiče. Červen obohatil Den dětí – odpoledne 

se štafetovými soutěžemi týmů ŠD a zážitkový výlet do Dolních Kounic. 

Cílem práce vychovatelek je vytvořit pohodovou a tvůrčí atmosféru ve školní družině tak, 

aby sem děti chodily rády a naučily se aktivně trávit volný čas. U dětí rozvíjíme 

komunikační a sociální dovednosti, upevňujeme mezi nimi kamarádské vztahy a nabízíme 

jim pestrý program v příjemném a bezpečném prostředí. 

 

1.11 Školní klub, který je součástí školy 

ŠK počet 

oddělení  

počet dětí  počet vychovatelů  kapacita 

celkem 0 0 0 0 

Z činnosti ŠK: 

 

2.0 Rámcový popis personálního zabezpečení činnosti školy – údaje o pracovnících školy 

Základní škola disponuje kvalifikovaným a zkušeným pedagogickým sborem.  

 

 

 



2.1 Odborná kvalifikace (dle zákona č. 563/2004 Sb.) 

  % 

Celkový počet pedagogických 

pracovníků 
55 100 

z toho odborně kvalifikovaných  54 98,2 

 

Počet absolventů s odbornou kvalifikací, kteří ve školním roce nastoupili do školy: 1 

  

Počet učitelů s odbornou kvalifikací, kteří ve školním roce nastoupili do školy: 5 

Počet učitelů s odbornou kvalifikací, kteří ve školním roce odešli ze školy: 2 

  

Nepedagogičtí pracovníci – počet: 17 

 

2.2 Věkové složení učitelů 

Věk Učitelé 

Muži Ženy 

do 35 let 2 12 

36-50 let 6 21 

51 a více 0 9 

60 a více 0 2 

Celkem 8 44 

Rodičovská dovolená 0 3 

 

2.3 Odborní pracovníci školy 

 

Počty odborných pracovníků 

 fyzický 

počet  

kvalifikace, 

specializace 

dosažené vzdělání 

výchovný poradce 
1 Učitel, spec. ped. 

Výchovné 

poradenství 

školní metodik prevence 1 učitel MP 

 

 

 úvazek kvalifikace, 

specializace 

dosažené vzdělání 

školní psycholog  0,75 psychologie vysokoškolské 

školní speciální pedagog  1 Speciální ped. vysokoškolské 

 

 

2.4 Počet školních asistentů 

 fyzický 

počet  

asistent pedagoga 7 

školní asistent 0 

osobní asistent 0 



 

Na naší škole pracovalo v 1. - 5. ročníku sedm asistentů pedagoga. Úvazek čtyř asistentů              

2., 3. a 5. ročníku byl 25,5 hodin týdně, jedné asistentky v 2. ročníku 30 hodin týdně 

a asistentky ze 4. třídy 35,5 hodin týdně. Na začátku školního roku 2022/2023 obdrželi 

asistenti boxy s didaktickými pomůckami, které využívali při výuce, popř. mimo výuku.  

Kromě činnosti se svěřenými žáky během přestávek a ve vyučování, pracovali asistenti 

pedagoga (dle zadání vyučujících) se svěřenými dětmi po vyučování, když bylo probíráno 

učivo, které dělalo dětem větší problémy.  

Každý měsíc probíhaly pravidelné schůzky asistentů s výchovnou poradkyní, kde byly       

konzultovány záležitosti týkající se svěřených žáků. Každý asistent si vedl deník, do kterého 

pečlivě zapisoval vše o daném dítěti a třídě, ve které se nachází.  
 

 

3.0 Údaje o dalším vzdělávání pedagogických pracovníků  

 

Typ vzdělávání 

 

Počet 

zúčastněných 

pracovníků 

odborné 52 

osobnostní 13 

Celkem 65 

 

3.1 Odborný rozvoj nepedagogických pracovníků 

 

Nepedagogičtí pracovníci se zúčastnili školení dle svého zaměření – školení BOZP, motorová 

pila, křovinořez, výšky. Školení řidičů. Školení v oblasti ekonomiky – školení PO a její 

zřizovatel. 

 

4.0 Výsledky výchovy a vzdělávání 

 

4.1 Celkové hodnocení a klasifikace žáků 

Ročník Počet 

žáků 

Prospělo s 

 vyznamenání 

Prospělo         Neprospěl

o  

Opakuje 

1. 82 82 0 0 0 
2. 84 81 3 0 0 

3. 89 86 3 0 0 

4. 90 74 16 0 0 

5. 77 64 13 0 0 

Celkem za I. stupeň 
422 387 35 0 0 

6. 52 37 15   

7. 48 33 15   

8. 47 28 17 1 1 

9. 0 0 0 0 0 

Celkem za II. stupeň 
147 98 47 1 1 

Celkem za školu 569 485 82 1 1 



 

SCIO testování a testování ČŠI 

Každý rok se naše škola zapojuje do celorepublikového testování SCIO, v němž 

se porovnávají znalosti žáků z českého a anglického jazyka, matematiky a u třetích tříd 

i z prvouky. Současně se ověřují i studijní předpoklady zapojených žáků. V letošním roce 

dosáhli naši páťáci opět nadprůměrných výsledků. V rámci pátých ročníků měla naše škola 

v českém jazyce lepší výsledky než 60 % zúčastněných škol. Totéž je možné říci i o anglickém 

jazyce v pátém ročníku, v němž většina žáků dosáhla požadované úrovně A1, 20 % úroveň 

A2, která odpovídá 9. ročníku ZŠ, a asi 10 % středoškolské úrovně B1. 

Žáci třetích ročníků podali lehce nevyvážený výkon. Zatímco v českém jazyce a matematice 

se zařadili mezi slabší průměr, tak v klíčových kompetencích a prvouce naopak dosáhli 60 % 

úspěšnosti, a v anglickém jazyce dokonce 70 %. 

V letošním školním roce byla naše základní škola také zařazena do povinného testování ČŠI, 

které sledovalo oblast čtenářské gramotnosti a dovednosti usnadňující učení. Testovali 

se žáci 5. ročníku, kteří měli úspěšnost ve čtenářské gramotnosti 72 % a v dovednostech 

usnadňujících učení 45 %. Vzhledem k tomu, že primárním cílem výběrového zjišťování 

nebylo srovnávat žáky, třídy nebo školy mezi sebou, není na místě z výsledků vyvozovat 

nějaké závěry. 

 

 

4.2 Snížený stupeň z chování: 

Stupeň chování Počet % z počtu všech žáků školy 

2 0 0 

3 0 0 

 

4.3 Celkový počet neomluvených hodin za celý školní rok:   

průměr na jednoho žáka:  

 

 

4.4 Údaje o přijímacím řízení na střední školu 

 Gymnázium SOŠ SOU 

4leté 

studium 

6leté 

studium 

8leté 

studium 

  

Počty přijatých žáků 

 
0 4 7 0 0 

 

Volba povolání 

Ve 2. pololetí školního roku 2022/2023 jsme se začali na škole zabývat kariérním 

poradenstvím na II. stupni, a to především u osmého, budoucího devátého ročníku. Podpora 

je rozdělena na několik částí; jsou to především webové stránky naší školy, kde mohou žáci 

a jejich rodiče najít zajímavé odkazy (např. srovnávač středních škol v Jihomoravském kraji, 

informační systém Infoabsolvent podporovaný Národním pedagogickým institutem apod.).   

Informace o možnostech studia na středních školách se také pravidelně aktualizují 

na nástěnce ve druhém patře školy. Další část podpory je věnována přednáškám 

a návštěvám rodičů a přátel školy, kteří věnují svůj čas a přijdou do tříd žákům prezentovat 

svou práci a svůj obor. Snažíme se také o výjezdy mimo školu, aby se žáci mohli dostat i 

do prostředí konkrétních firem. V měsíci červnu se žáci osmých ročníků se svými třídními 



učiteli seznámili také s nabídkou podpory Úřadu práce v Brně. Nedílnou součástí kariérního 

poradenství je spolupráce s psycholožkou školy, která s žáky pracuje na sebepoznání, 

sebevnímání a sebehodnocení, čímž jim může pomoci v těžkém rozhodování, které je příští 

školní rok čeká.  
 

 

 

 

 

4.5 Počet absolventů ZŠ 

Ročník Počet žáků % 

9. ročník 0 0 

nižší ročník 0 0 

Celkem 0 0 

 

 

4.6 Přestupy žáků mezi ZŠ 

Počet žáků, kteří odešli na jinou ZŠ: 19   

Důvody: rodinné důvody, stěhování, návrat ukrajinských žáků na Ukrajinu, přestup na 

víceletá gymnázia 

 

Počet žáků, kteří přišli z jiné ZŠ: 17  

Důvody: rodinné důvody, stěhování 

 

 

 



5.0 Stručné vyhodnocení naplňování cílů školního vzdělávacího programu 

Hodnocení koordinátora ŠVP  

V měsíci říjnu v rámci hloubkové kontroly prováděné ČŠI prošel aktuální ŠVP „Škola 

pro život“ pro školní rok 2022/2023 bez výhrad. 

Koordinátor ŠVP spolupracoval po celý rok s pedagogy i vedením školy a od listopadu 2022 

dohlížel a koordinoval finální úpravy vyučovacích osnov pro budoucí 9. ročník. ŠVP 

pro školní rok 2023/2024 byl zanesen do systému InspIS, který systematicky pomáhá zajistit 

soulad ŠVP s aktuálním RVP ZV. Školní vzdělávací program „Škola pro život“ byl projednán 

školskou radou a úspěšně schválen ředitelkou školy. V platnost vstoupí 1. 9. 2023. Tímto 

byly naplněny cíle koordinátora pro školní rok 2022/2023.  

Koordinátor ŠVP v případě nutnosti diskutuje úpravy ŠVP s Českou školní inspekcí, 

vedením školy, předsedy metodických a předmětových komisí i pedagogickými 

zaměstnanci. V uplynulém školním roce 2022/2023 se koordinátor ŠVP seznamoval s dalšími 

chystanými tzv. velkými revizemi v RVP ZV. Pedagogové jsou vedeni k rozvíjení klíčových 

kompetencí žáků dle společně stanovených výchovných a vzdělávacích strategií a plnění 

školních i rámcových výstupů. Cílem koordinátora ŠVP pro školní rok 2023/2024 je i nadále 

sledovat vývoj situace spojený s tzv. velkými revizemi RVP a adekvátně připravovat 

pedagogy na současné i budoucí vzdělávací trendy v oblasti RVP ZV. 

 

 

6.0 Údaje o výsledcích inspekční činnosti provedené Českou školní inspekcí  

 

6.1 Inspekční a kontrolní činnost provedená Českou školní inspekcí: 1 

 

6.2 Opatření zavedená na základě zjištění České školní inspekce: 

K nastavení funkčního systému zajištění bezpečnosti a ochrany zdraví žáků v oblasti 

identifikace konkrétních rizik byla upravena směrnice hodnocení a prevence rizik. Jednotlivá 

rizika byla zkonkretizována a byla přijata potřebná opatření k jejich minimalizaci.  

Neodstranitelné riziko v podobě únikového východu ze školní družiny bylo minimalizováno 

pomocí zvukového hlásiče. Žáci i zaměstnanci školy byli patřičně poučeni. 

 

7.0 Údaje o přijímacím řízení nebo o zápisu k povinné školní docházce a následném 

přijetí do školy 

V dubnu se ve škole uskutečnil zápis žáků do prvních tříd. Zákonní zástupci si mohli vybrat 

jeden z termínů 13. 4., nebo 14. 4. 2023. Poté využili elektronickou rezervaci, a nemuseli 

se tak zdržovat čekáním. Většina předškoláků u nás nebyla poprvé. Někteří se se školou 

seznámili už dříve při návštěvě současných prvňáčků nebo při příležitosti Dne otevřených 

dveří. 

K zápisu přišlo celkem 143 dětí. Paní učitelky pro ně měly připraveny úkoly na téma cirkusu. 

Při motivační části si předškoláci podepsali pamětní list, nakreslili obrázek postavy a mohli 

získat razítko za splnění úkolů na stanovištích.  

Po splnění motivačních úkolů paní učitelky zjišťovaly formou rozhovoru a úkolů, jak dítě 

komunikuje, zda je schopno se soustředit při řešení zadaného úkolu a jaká je úroveň jeho 

rozumových a řečových schopností. Při řešení úkolů také sledovaly, jak jsou děti schopné na 

dané otázky reagovat. Kromě zmíněného pamětního listu si děti odnesly i malý dáreček, 

který jim vyrobili žáci naší školy.  

K základnímu vzdělání bylo na naši ZŠ do prvního ročníku školního roku 2023/2024 přijato 

103 žáků a dalších 13 má odklad školní docházky. 



 

 

7.1 Rozhodnutí vydaná ředitelem školy 

 Počet rozhodnutí Počet odvolání 

Přijetí do 1. tříd 113 0 

Přijetí k základnímu vzdělávání 17 0 

Nepřijetí do 1. tříd 15 0 

Odklad povinné školní docházky  15 0 

Dodatečné odložení povinné školní docházky 0 0 

Jiné 0 0 

 

Celkový počet odvolání v rámci přijímacího řízení – zápis do 1. tříd   0 

        z toho vyřešeno autoremedurou  0 

        z toho postoupeno krajskému úřadu  0 

 

 

8.0 Údaje o prevenci sociálně patologických jevů, rizikového chování a zajištění podpory 

dětí, žáků a studentů se speciálními vzdělávacími potřebami, nadaných, mimořádně 

nadaných a s nárokem na poskytování jazykové příprav 

 

Hodnocení školního preventivního programu za rok 2022/2023 

Na začátku školního 2022/2023 roku proběhly ve všech třídách třídnické hodiny, při kterých 

se třídní učitelé společně se svými žáky zaměřili na nastavení pravidel, připomněli si školní 

řád a řád jednotlivých učeben. Žáci byli poučeni o bezpečném chování v areálu školy, 

v jednotlivých učebnách, tělocvičnách, v multifunkčních prostorách a na školním hřišti. Také 

rodiče byli na třídní schůzce, která proběhla hned začátkem září, seznámeni s pravidly 

vyplývajícími ze školního řádu. Veškeré informace měli k dispozici přehledně v kontaktních 

denících, které jsou jednou z oficiálních cest komunikace mezi školou a rodinou, a také 

na webových stránkách školy. 

Třídní učitelé nových tříd v prvním a šestém ročníku se snažili již od prvních školních dní 

o formování nově vzniklé skupiny, bezpečného místa a rozvoj vztahů mezi spolužáky. 

Pozornost učitelů a školní psycholožky byla zaměřena na žáky prvních tříd. Absolvovali 

adaptační hry, jejichž úkolem bylo sblížení třídní učitelky s žáky, seznámení žáků s novým 

prostředím školy, vzájemné seznámení těch, kteří se spolu neznali z MŠ, a představení školní 

psycholožky všem žákům prvního ročníku. S jejím zapojením při adaptačních aktivitách 

máme z minulých let velmi dobré zkušenosti. Děti se s ní poznají hned na začátku 

vyučovacího procesu a následně nemají problém se na ni s důvěrou obrátit a požádat 

o pomoc. Podobný program proběhl také na druhém stupni ve třídě 6. A a 6. B. Žáci šestého 

ročníku již naši školu znali, avšak byli zvyklí fungovat ve třídě s jinými spolužáky, přesto 

se úspěšně adaptovali na nový třídní kolektiv.   

Prevencí úrazů a rizikového chování ve sportu se v září věnovali sedmáci. Zúčastnili 

se projektu VZPoura úrazům. Projekt je realizován za spolupráce hendikepovaných 

pracovníků VZP ČR, kteří se prostřednictvím organizovaných setkání na školách snaží 

dětem problematiku úrazů přiblížit, upozornit je na rizikovost určitých životních situací a 

naučit je, jak lze vhodnými preventivními opatřeními tato rizika omezit na minimum. 

Koncem měsíce září navštívili žáci třídy 7. B Pedagogicko-psychologickou poradnu 

Sládkova, kde absolvovali zážitkový program na podporu zdravých vztahů s názvem 

Pospolu. Program byl zaměřen na posílení atmosféry týmové spolupráce a komunikace. 



V říjnu se žáci čtvrtého ročníku věnovali prevenci rizikového chování v dopravě, a to 

prostřednictvím programu Empík cyklista, jehož cílem je zvyšovat ochranu života dětí 

v silničním provozu. Připravila ho městská policie na dopravním hřišti Riviéra. Program 

absolvovali v letošním školním roce postupně všichni žáci čtvrtého ročníku. 

Preventivní program organizace Na počátku s názvem Dobrodružství dospívání absolvovali 

žáci 5. A a 5. B dne 4. října. Byl zaměřen na prevenci sexuálního rizikového chování žáků 

ve věku puberty a dospívání. Témata programu byla: Jak jsme vznikli?, Rozdíl mezi mužem 

a ženou, Co se s námi děje při dospívání? atd. 

Tradiční listopadový projektový den zabývající se prevencí kouření a závislostním chováním 

proběhl ve středu 16. listopadu. Žáci celé školy si připomněli Mezinárodní nekuřácký den. 

Prvňáci a druháci zpracovávali téma prevence kouření a zdravé výživy. Bylo poukázáno 

na důležitost zdravého životního stylu, zdravého stravování a hlavně na důležitost pohybu. 

Žáci třetího ročníku si povídali o tom, jak se vyvarovat závislosti na tabáku. Čtvrťáci a páťáci 

zkoumali škodlivost kouření na organismus a škodlivost drog. Žáci šestého ročníku 

si povídali o netolismu, nelátkových závislostech, o závislosti na ICT technologiích. Sedmáci 

se zaměřili na následky kouření a látkových i nelátkových závislostí. Tématem pro žáky 

osmého ročníku bylo rozvíjení schopností přijímat svobodná a odpovědná rozhodnutí 

a odolávat nebezpečí, krizím a zátěžovým situacím. Na závěr projektového dne děti 

ve zkratce seznámily spolužáky s výsledky svého bádání.  

Jak smysluplně trávit čas si zájemci mohli vyzkoušet i letos na další tradiční listopadové akci 

Podzimním deskohraní. Setkali se společně žáci prvního stupně a utkali se v několika 

deskových hrách. Byly vybrány hry jednoduché, aby si mohl zahrát každý. Žáci druhého 

stupně svým mladším spolužákům pomáhali a plnili roli zkušených rozhodčích.  

Koncem listopadu navštívila Pedagogicko-psychologickou poradnu Sládkova třída 7. A, žáci 

se účastnili zážitkového preventivního programu Pospolu na podporu zdravých vztahů 

a třída 8. A absolvovala program Ach, ty vztahy. Diskutovali mimo jiné o tom, jak upoutat 

objekt jejich zájmu a o fázích partnerského vztahu. V prosinci se stejného programu 

zúčastnila i třída 8. B. 

Leden byl měsícem, který byl věnován mapování třídních kolektivů. Mapování vztahů 

ve třídě bylo hlavní náplní třídnických hodin. Pokud třídní učitelé zaznamenali problém, 

měli možnost jej konzultovat se školní psycholožkou nebo s metodičkou prevence. 

V únoru se žáci sedmých tříd zúčastnili lyžařského výcviku. Pobyt přispěl ke stmelení 

kolektivu. Kromě sportování bylo poukázáno na důležitost prevence úrazů a nebezpečí 

rizikových sportů. Účastníci se také seznámili s dodržováním pravidel na sjezdovkách 

a se základy první pomoci.  

Během března, dubna a května se žáci 5. C, 4. C a žáci šestých ročníků zapojili do programu 

městské policie, který se skládal ze tří setkání. Mladších žáků se týkalo téma dětských práv 

a povinností. Náplní tohoto programu je seznámení dětí formou hry s dokumenty, které 

se zabývají otázkou lidských práv a povinností. Žákům 6. ročníku byly předloženy teoretické 

i praktické informace týkající se fenoménu kyberšikany a případů porušování lidských práv 

prostřednictvím informačně komunikačních technologií. Na skutečných příbězích bylo 

poukázáno, o jaké protiprávní jednání se jedná a jaké důsledky může mít pro oběť i agresora 

kyberšikana.  

V průběhu dubna pokračoval pro čtvrťáky preventivní program ve spolupráci s městskou 

policií Empík cyklista. 

Během května a června vyrazila většina tříd prvního stupně na týdenní pobyt v přírodě, kde 

se měli žáci i učitelé možnost poznat jinak než ve školních lavicích. Pedagogové se během 

pobytu zaměřili na upevnění vztahů, zapojovali kooperativní hry a snažili se o rozvoj 

pozitivní atmosféry v kolektivu. 



Třídní učitelé pracovali v průběhu celého roku se svými svěřenci, v případě výchovných 

či výukových problémů spolupracovali také se zákonnými zástupci žáků a se školním 

poradenským pracovištěm. Školní poradenské pracoviště se setkávalo nejméně jednou 

za měsíc, v případě potřeby se konaly dílčí porady jednotlivých členů ŠPP i častěji. Školní 

psycholožka a metodička prevence průběžně dle aktuální potřeby navštěvovaly třídy 

při preventivních činnostech. Všichni učitelé i členové ŠPP se snažili o včasnou 

pedagogickou diagnostikou a mapování znalostí a vědomostí žáků, aby předešli školní 

neúspěšnosti. I v tomto školním roce bylo dětem nabídnuto velké množství mimoškolních 

aktivit a akcí pro žáky, rodiče a širokou veřejnost. Rodiče žáků měli možnost nahlédnout 

do školy při příležitosti tradičních akcí, jako jsou zimní a jarní dílničky nebo Den otevřených 

dveří.  

Pedagogičtí pracovníci spolupracovali s metodikem prevence na tvoření školního 

preventivního plánu, zahrnovali preventivní témata do výuky, diskutovali se žáky 

o důležitých tématech na třídnických hodinách. Preventivní aktivity realizované v rámci ŠPP 

i jinými subjekty vykazovali v elektronickém výkaznictví, a tak přispěli k jednodušší 

a přehlednější evaluaci. 

V třídních kolektivech se letos řešila témata nedodržování pravidel, verbálního 

i psychického ubližování, hádek, krádeže, vyloučení z kolektivu, šikany a sebepoškozování. 

Za porušení školního řádu byly uděleny třídní i ředitelské důtky. 

Ve školním vzdělávacím programu jsme se nejčastěji zaměřovali na prevenci rizikového 

chování v dopravě, šikanu a projevy agrese, kyberšikanu, záškoláctví, užívání tabáku 

a na prevenci rasismu a xenofobie. Na tato preventivní témata jsme se orientovali 

na třídnických hodinách, v hodinách prvouky, informatiky a výchovy ke zdraví. 

V letošním školním roce jsme se opět snažili zdůraznit riziko závislostí dětí na informačně 

komunikačních technologiích nabídnutím mimoškolních aktivit a osvětou v podobě 

přednášek, někdy i intervenčních programů. Při intervenci jsme spolupracovali s PPP 

Sládkova (třída 4. C) a se společností Podané ruce, která navštěvovala u nás ve škole žáky 

ze třídy 6. B. Situace ve třídách byla vyhodnocena a třídní učitelé obdrželi doporučení, jak 

s kolektivem dále pracovat. Žáky jsme seznámili s nebezpečím na internetu 

a s problematikou kyberšikany, mluvili jsme s nimi na téma šikany a projevů agrese 

v kolektivu.  

V příštím školním roce bychom se chtěli zaměřit na narůstající vyloučení jedinců ve třídách, 

z čehož by do budoucna mohla pramenit šikana těchto žáků. Dalším tématem pro školní rok 

2023/2024 bude postupné dotváření školního preventivního programu pro žáky 9. ročníku, 

zpřehlednění jednotlivých částí krizové intervence v podmínkách naší školy a seznámení 

nových vyučujících s metodickým doporučeními k primární prevenci rizikového chování 

u dětí, žáků a studentů ve školách a školských zařízeních.  

 

 

Hodnocení práce speciálního pedagoga 

Náplní práce speciálního pedagoga bylo zaměření se na podporu žáků se speciálními 

vzdělávacími potřebami a na všechny žáky, kteří potřebují speciálně pedagogickou podporu 

a péči, ať už krátkodobou nebo založenou na dlouhodobých podpůrných opatřeních.  

Ve školním roce 2022/2023 byly vedeny dvě skupiny v rámci předmětu speciálně 

pedagogické péče, a to konkrétně pro žáky 2., 5., a 6. ročníku. S ostatními vyučujícími PSPP 

byla konzultována náplň tohoto předmětu, sdílena osvědčená praxe a spolupracovalo 

se na vytváření materiálů a pomůcek pro žáky. 

Od ledna do dubna 2023 probíhala edukativně stimulační skupina pro předškoláky. 

Do skupiny docházelo 16 dětí, které pracovaly za podpory svých rodičů. Práce v edukativně 



stimulační skupině se zaměřovala na komplexní rozvoj dovedností před nástupem do ZŠ – 

grafomotoriku, sluchové vnímání, logopedii, zrakové vnímání, předpočetní představy, 

jemnou a hrubou motoriku. Rodiče využili možnost konzultací ohledně školní docházky 

svého dítěte (odklad, přístup atd.) 

Nedílnou součástí práce speciálního pedagoga byly konzultace v rámci školního 

poradenského pracoviště. Konzultace probíhaly buď na pravidelných společných poradách, 

nebo individuálně, a to především s výchovnou poradkyní a školní psycholožkou.  

 

Péče o nadané žáky 

V současnosti máme na naší škole jednoho diagnostikovaného žáka z PPP Zachova 

s identifikovaným nadáním v matematice. Žákovi byly objednány speciální pomůcky 

a s pomocí individuálního přístupu učitelů se mohl plynule rozvíjet. Pravidelně dochází 

na výuku matematiky do vyššího ročníku. Další plánovaný rozvoj doporučí poradna 

při kontrolním vyšetření, které by měl se zákonnými zástupci absolvovat do konce tohoto 

školního roku.                                                                                                                                                                     

Kromě tohoto dítěte máme ještě další nadprůměrné žáky, kteří sice nejsou odborně 

vyšetřeni, ale po dohodě se zákonnými zástupci je rozvíjí pedagogové v rámci možností 

podpůrného stupně jedna. 

 

Poskytování jazykové přípravy žáků – cizinců 

Škola poskytuje bezplatnou jazykovou přípravu třem žákům. Tito žáci prošli vyšetřením 

v PPP a byla jim poskytnuta jazyková příprava v rozsahu tří vyučovacích hodin týdně 

a finanční částka na speciální pomůcky, které by jim měly pomoci při výuce českého jazyka. 

Samotná výuka probíhala v rámci běžného rozvrhu, a to převážně místo některých 

vyučovacích hodin českého jazyka v jejich kmenové třídě. Všichni tři žáci byli sdruženi 

do jedné skupiny, která pracovala s jedním učitelem, jenž kladl důraz na individuální rozdíly 

v jejich úrovni osvojení jazyka. Během této výuky se zaměřovali převážně na specifické 

gramatické jevy českého jazyka a rozvoj komunikačních schopností.    

 

Hodnocení práce školní psycholožky 

Činnost školní psycholožky byla v průběhu roku 2022/2023 prováděna v rámci ¾ úvazku + 2 

hodiny placené speciální pedagogické péče (PSPP) týdně. 

Školní psycholožka se podílela na fungování škoního poradenského pracoviště a účastnila 

se pravidelných setkávání týmu ŠPP. Po dohodě s  třídními učiteli a rodiči absolvovaly 

všechny děti, u kterých byla zvažována návštěva na PPP, nejprve diagnostiku schopností 

a dovedností ve čtení a psaní u školní psycholožky. V průběhu školního roku bylo 

uskutečněno celkem 25 školních diagnostik schopností a dovedností. Po vyhodnocení této 

diagnostiky následovala konzultace s vyučujícími dítěte a s jeho zákonnými zástupci. 

Na základě výsledků diagnostiky byla některým dětem nastavena podpůrná opatření (PO1) 

v rámci školy a jejich zákonným zástupcům bylo doporučeno, jak s dětmi pracovat 

v domácím prostředí.  Na základě výsledků diagnostiky bylo některým rodičům doporučeno 

komplexnější vyšetření v pedagogicko-psychologické poradně. Jen ojediněle si rodiče 

objednali návštěvu v PPP sami, bez předchozí konzultace s třídním učitelem nebo školní 

psycholožkou.  

S třídními učiteli i ostatními vyučujícími byla po celý rok udržována dobrá spolupráce, byly 

diskutovány postupy výuky a přístupy k výuce žáků vyžadujících zvýšenou péči. 

Během roku školní psycholožka sledovala a konzultovala s vyučujícími naplňovaní 

podpůrných opatření u jednotlivých žáků ve třídách dle doporučení PPP nebo na základě 

výsledků v diagnostice schopností a dovedností ve čtení a psaní.  



Během celého roku navštěvovala školní psycholožka opakovaně ve vyučování jednotlivé 

třídy za účelem sledování spolupráce žáků s vyučujícím v hodinách, pozorování vzájemných 

vztahů mezi dětmi a poznávání celkové atmosféry ve třídách. Následně byly výsledky 

pozorování konzultovány s vyučujícími a případně poskytnuta podpora či doporučení 

pro jejich další pedagogické působení.  

Třídní učitelé využívali konzultací s psycholožkou převážně k řešení přístupu a nastavení 

podpůrných opatření u žáků vyžadujících individuání přístup, ať už se jednalo o žáky 

s poruchami učení, poruchami chování či dalšími jinými obtížemi nebo žáky nadané. Dále 

jim byla poskytována podpora a spolupráce při vytváření plánů pedagogické podpory 

pro potřebné žáky. V některých případech byla taktéž poskytnuta konzultace a podpora 

při řešení problémů osobního charakteru. 

Díky častým návštěvám ve třídách v hodinách i o přestávkách, mohla být poskytována 

občasná psychologická podpora i dětem, které nebyly zahrnuty do individuální péče 

škoního psychologa. Mnoho dětí samo využívalo tyto návštěvy školní psycholožky 

ve třídách k navazování a udržování vztahu, ke sdílení zážitků, úspěchů i neúspěchů, ale 

také k rozhovorům a žádostem o pomoc při řešení konflitkního vzahu s kamarády. 

Při návštěvách v hodinách byla některým dětem poskytována podpora a asistence 

při samostatné práci. S dětmi udržovala školní psycholožka pozitivní a dobré vztahy, které 

umožňují snižovat jejich míru napětí a stresu.  

Se třídami probíhaly také aktivity na podporu vzájemných vztahů, rozvoj emoční 

inteligence, komunikace, vnímání a rozvoj sebepoznání. Obvykle byly tyto záměry 

naplňovány v rámci hodin, kdy proběhlo sdílení pocitů, řízené diskuze se žáky a hraní 

sociálních her. Tyto hodiny proběhly v každé třídě minimáně jednou za každé pololetí, 

v některých třídách i častěji, dle potřeb a zájmu třídního učitele.  

Během roku byly vedeny individuální konzultace s rodiči a se žáky. Většinou se jednalo 

o problematiku prospěchu dítěte, vztahů ve třídě, změn v rodinné situaci a její dopad 

na děti, strachu dítěte ze zkouškové situace nebo konzultace výsledků v provedené 

diagnostice schopností a dovedností ve čtení a psaní. Některé konzultace s rodiči proběhly 

telefonicky nebo prostřednictvím mailové korespondence.  Rodičům byla v případě potřeby 

doporučena další zařízení či konzultace u jiných specialistů. Individuální konzultace byly 

některým žákům poskytnuty jednorázově, s některými žáky byla navázána dlouhodobější 

spolupráce a konzultace jim byly poskytovány po udělení souhlasu rodičů opakovaně dle 

jejich potřeb. Tam, kde byl zájem a jednalo se o dítě, se kterým školní psycholožka měla 

navázanou nějakou spolupráci, se také účastnila výchovných komisí a jednání rodičů 

s třídními učiteli. 

Školní psycholožka taktéž spolupracovala s vychovatelkami v ŠD, protože se mnohé 

problémy mezi žáky 1. a 2. tříd přelévaly ze třídy do družiny, kde se projevovaly. Vzájemně 

se informovaly o postupech a řešeních vztahů mezi sledovanými dětmi. Probíhala úzká 

spolupráce s metodičkou prevence a společně uskutečnily ve třídách preventivní hodiny 

zaměřené na šikanu, kyberšikanu a bezpečnost na intenetu.  

V průběhu roku byla řešena také oznámení rodičů o problematických vztazích mezi žáky.  

Nejčastěji se s těmito potížemi obraceli rodiče na třídní učitelku, která se situaci 

dle závažnosti pokusila řešit ve třídě sama nebo informovala školní poradenské pracoviště 

či přímo školní psycholožku. Všechna oznámení rodičů byla prošetřena a rodiče byli o řešení 

situace informováni. Veškerá oznámení šikany řešila školní psycholožka ve spolupráci 

s metodičkou prevence. Tam, kde byly shledány projevy šikany mezi žáky, byly učiněny 

kroky vedoucí k ukončení takového jednání dle metodického pokynu MŠMT. U některých 

oznámení rodičů na problematické chování ve třídách nebyla šikana potvrzena, šlo pouze 

o spory na osobní úrovni, se kterými si žáci neuměli poradit. V těchto případech školní 



psycholožka poskytla podporu a pomoc při řešení konfliktů formou společné schůzky, 

moderace a mediace jejich vzájemné komunikace. Žáci, kteří se potýkali s potížemi 

ve vztazích, přicházeli v průběhu roku na konzultace se školní psycholožkou, a to buď sami 

nebo na doporučení rodiče, který se o potížích dítěte dozvěděl a o konzultace požádal.   

V průběhu školního roku 2022/2023 poskytovala školní psycholožka pravidelnou speciální 

pedagogickou péči 10 žákům (předmět speciální pedagogické péče). V těchto hodinách žáci 

rozvíjeli dílčí mentální složky dle svých potřeb a specifikace potíží. Pracovali na úkolech tak, 

aby mohli sledovat zlepšení a zažívat úspěch, což přispívalo ke zvýšení jejich sebehodnoty 

a sebeúcty.  

Školní psycholožka se účastnila některých setkání školních psychologů na PPP Kohoutova, 

které je koncipováno jeko podpůrné a vzdělávací  setkání pro školní psychology, metodicky 

vedené pracovnicí z PPP.  

 

Hodnocení plánu výchovného poradce za školní rok 2022/2023 

Práce výchovného poradce v podmínkách školy je dána organizací a také plánem práce, 

který je předkládán na začátku školního roku ředitelce školy. 

Ve školním roce 2022/2023 jsme vzdělávali žáky zdravotně znevýhodněné, 

s poruchami učení, chování a žáky s autismem. Výchovná poradkyně se letos zúčastnila 

porad VP a standardně komunikovala se zástupci PPP Zachova, PPP Veveří, SPC Veslařská, 

PPP Voroněžská, SPC Štolcova, SPC Kamenomlýnská a SPC Kociánka. Někteří zástupci 

zmíněných institucí osobně navštívili školu a řešili vzdělávání žáků vyšetřených v jejich 

zařízeních. Ke konci školního roku byla vyhodnocena podpůrná opatření se všemi 

zmíněnými institucemi a doložen formulář PO, který si zmíněná zařízení zakládají do svojí 

dokumentace.  

Naše škola také úzce spolupracovala se sociálním odborem ÚMČ Žebětín, ÚMČ Žabovřesky, 

ÚMČ Brno – střed, ÚMČ Bystrc a policií ČR. Všechny odbory byly nápomocny s řešením 

problémů v rodinách a také spolupracovaly při aktuálně vzniklých problémech.  Během roku 

jsme řešili výchovné a výukové problémy v součinnosti s třídními učiteli, školní 

psycholožkou, výchovnou poradkyní, metodičkou prevence, speciální pedagožkou                

a ředitelkou školy. Vyučující si průběžně na metodických komisích předávali informace              

o práci jednotlivých žáků se specifickými vzdělávacími potřebami, poruchami chování                 

a žácích, kteří v některých oblastech podávali nadstandartní výkony. Žáci, kteří byli 

pravidelně sledováni, navštěvovali kroužky a setkání zaměřená na podporu oslabených 

funkcí (projekt NPO, předmět speciálně pedagogické péče a byly jim poskytovány také 

hodiny pedagogické intervence). Dále se žáky 1. i 2. stupně pracovala školní psycholožka. 

Výchovná poradkyně měla na starosti s kolegyněmi „edukativní skupinky“ pro budoucí 

prvňáčky a spolupráci s MŠ Žabka, která se týkala předškolních dětí. 

Školní poradenské pracoviště společně s ředitelkou školy řešilo problémy se vztahy              

ve třídách. Potíže s problémovým chováním jsme řešili ve 3. třídě, kde se opakovaně 

objevuje nevhodné chování žáka vůči spolužákům. Rodiče byli se situací seznámeni, byla 

udělena výchovná opatření. V 5. třídě byl zaznamenán výskyt šikany, kterou řešila 

metodička prevence se školní psycholožkou, byla udělena výchovná opatření a proběhlo 

jednání s rodiči ve škole. 

V průběhu celého školního roku jsme řešili spolu s ředitelkou školy a zákonnými zástupci na 

výchovných komisích výchovné a výukové problémy, které se aktuálně vyskytly. Proběhlo 

celkem 51 jednání s rodiči. 

Po dobu celého školního roku jsme také sledovali, zda se mezi žáky neprojevují náznaky 

šikany, upozorňovali jsme a připomínali, jak se šikana projevuje, co to vůbec je a jaké mohou 

být formy. Dále jsme průběžně informovali všechny ročníky o nebezpečí drog, alkoholu, 



kouření a o možném výskytu psychických onemocnění. Na druhém stupni se u některých 

žáků začaly projevovat psychické problémy, které řešíme s pomocí zákonných zástupců 

a odborníků. Neustále se všichni snažíme zlepšovat se v práci s dětmi, přijímat a začleňovat 

žáky s různým znevýhodněním do běžných tříd.  

Během minulého a tohoto školního roku začaly naši školu navštěvovat ukrajinské děti 

z důvodu válečného stavu v jejich zemi. Děti jsme integrovali do kolektivu a pomáháme jim 

začlenit se do výchovně – vzdělávacího procesu v České republice. 

Na závěr mohu konstatovat, že se podařilo plán splnit. 

 

 

Hodnocení plánu školního poradenského pracoviště za školní rok 2022/2023 

Školní poradenské pracoviště na ZŠ Otevřená pracovalo po celý rok v plném složení: školní 

psycholožka, školní metodička prevence, speciální pedagožka a výchovná poradkyně. 

V průběhu roku se uskutečnilo deset pravidelných setkání týmu ŠPP. ŠPP pracovalo podle 

daného plánu práce a dle kompetencí jednotlivých členů pracoviště. V průběhu celého roku 

byly sledovány a sdíleny všechny aktivity týkající se vzdělávání a výchovy dětí ve škole. 

Tým ŠPP projednával návrhy na vyšetření dětí v PPP, výsledky těchto vyšetření, sledoval 

aktuální stav a efektivitu navržených podpůrných opatření.                                                                                                                                        

Po celý rok byly také sledovány děti s ADHD a projednávány postupy a opatření vedoucí 

k předcházení potíží těchto dětí v kolektivu a ve vyučování. Členové ŠPP se citlivě 

zapojovali do dění v životě školy a řešili nastalé problémy ve spolupráci s vedením školy. 

Členové ŠPP byli pravidelně informováni o připravovaných či proběhlých výchovných 

komisích, o jejich průběhu či opatřeních, která byla na komisích dohodnuta. ŠPP se také 

zabývalo péčí o integrované žáky. Zde úzce spolupracovaly školní psycholožka a školní 

speciální pedagožka (reedukace), výchovná poradkyně a pracovníci PPP nebo SPC. Úroveň, 

tempo a způsob náprav sledovaly výchovná poradkyně, školní speciální pedagožka a školní 

psycholožka. Praktické reedukační programy vedli vyučující s rozšířeným vzděláním 

se speciální pedagogikou a školní psycholožka.  

Školní metodička prevence podávala informace o programech, které nabízela pro třídní 

kolektivy. Dále seznamovala členy ŠPP s plněním minimálního preventivního programu 

a o případných zprávách ve schránce důvěry. Taktéž se věnovala problematice školní 

neúspěšnosti a zajišťovala péči o ohrožené žáky. Preventivní programy pro některé třídy 

byly objednány u Policie ČR. Ve všech třídách byly uskutečněny preventivní programy 

ve spolupráci se školní psycholožkou.  

Školní psycholožka ve spolupráci s třídními učiteli prováděla v prvních ročnících screening 

dětí s výukovými, adaptačními či jinými potížemi. V počátcích školního vzdělávání byla 

mnohým dětem poskytnuta péče tak, aby se předešlo nebo omezilo pozdější možné 

selhávání vzdělávání či prohlubování potíží. Některým dětem z prvních tříd byla na základě 

diagnostiky schopností a dovedností ve čtení a psaní navržena a poskytnuta podpůrná 

opatření (PO1) a dalším vybraným dětem bylo navrženo upřesňující vyšetření v PPP.          

Na následné péči se podílely jak metodička prevence, školní psycholožka, speciální 

pedagožka, tak třídní učitelé. Členové ŠPP spolu s třídními učiteli všech tříd spolupracovali 

na tvorbě zdravého třídního klimatu, řešení konfliktů mezi žáky, podporovali vznik 

pozitivních přátelských vazeb v třídních kolektivech a vytváření a udržování kvalitní 

pracovní atmosféry. Třídní učitelé všech tříd informovali členy ŠPP v průběhu roku o situaci 

ve třídách, o vztazích a nově vzniklých potížích či konfliktech. Členové ŠPP se aktivně 

zapojovali do hledání vhodných řešení, stanovování podpůrných opatření a obnovení 

bezpečné atmosféry ve třídách. Do aplikací opatření ve třídách byli zapojováni také asistenti 

pedagoga, kterým byla i v letošním roce věnována zvýšená péče formou pravidelných 



schůzek s výchovnou poradkyní. V případě potřeby se schůzek účastnila i školní 

psycholožka. Tyto schůzky měly formu supervizní a diskusní a umožňovaly asistentům 

získat nadhled, vyhnout se pocitu selhávání či nejistoty v jejich zařazení ve třídách.  

Fungování týmu ŠPP se promítlo i ve větší informovanosti pedagogů a jejich ochotě 

se v případě potíží či nejistoty na ŠPP obrátit a konzultovat další postupy při řešení 

vzniklých situací. V dalším školním roce budeme opět informovat rodiče o možnostech ŠPP, 

zejména kdy a na koho se mohou v průběhu roku obracet.  

Do budoucna se ŠPP musí zaměřit na lepší synchronizaci předávání informací mezi členy 

týmu a na pokračování v nastolených aktivitách.  

  

 

Vzdělávání žáků se SVP 

 Žáci s podpůrnými opatřenými 

1. stupeň ZŠ 

Žáci s podpůrnými opatřenými 

2. stupeň ZŠ 

1. stupeň PO 10 3 

2. stupeň PO 42 29 

3. stupeň PO 11 2 

4. stupeň PO 1 0 

Celkem 64 34 

Celkem na ZŠ 98 

 

 

 

9.0 Údaje o dalších aktivitách a prezentaci školy/zařízení na veřejnosti 

 

Účast na soutěžích 

 

1. stupeň 

 

Český jazyk 

V rámci českého jazyka jsme se účastnili v pátých ročnících soutěže Babylon, která zjišťuje 

úroveň čtenářské gramotnosti. Ze školního kola postoupili tři žáci: Sofie Hogenbuchová 

z 5. A, David Bronson a Katarína Martinčeková z 5. C. David Bronson se celkově umístil 

na krásném druhém místě. V květnu také proběhla tradiční recitační soutěž pro první 

stupeň. Účast byla velmi hojná, na naší škole máme mnoho kvalitních recitátorů.  

 

Anglický jazyk 

I v tomto školním roce proběhla tradiční anglická soutěž English Jungle. Soutěže se účastnili 

žáci 1. – 5. ročníku. Školní kolo soutěže probíhalo ve dvou kolech. Nejprve žáci psali 

písemný test, na jehož základě postoupili do kola ústního. Ústního kola se vždy účastnili dva 

až tři žáci z každého ročníku. Do městského kola pak za první třídu postoupila Linda Malá, 

za druhou třídu Michael Zivčák, za třetí třídu Michal Komenda a za čtvrtou třídu David 

Páviš. Kategorie pátých tříd byla bohužel zrušena. Městské kolo probíhalo na ZŠ J. A. 

Komenského, kde byla velká konkurence. I přesto se podařilo Michaelu Zivčákovi získat 

ve druhé kategorii první místo. 

 

 

 



Matematika 

Na 1. stupni jsme se i letos zapojili do tradičních matematických soutěží. Na podzim 

proběhlo pro žáky 5. tříd školní kolo soutěže Mateso. Úspěšnými řešiteli se stalo sedm žáků. 

Městského kola se pak zúčastnil Šimon Horák, který ve výsledku obsadil 4. místo.  

I další soutěž, Matematická olympiáda, byla určena pro 5. třídy. Projevilo o ni zájem pět 

žáků, kteří si poradili s úkoly školního kola a všichni pak měli možnost zúčastnit se kola 

městského. Zde se čtyři z nich stali úspěšnými řešiteli a Jana Havlištová a Kateřina Kelblová 

obsadily 3. místo. 

Pro všechny žáky 2. - 5. tříd byla určena soutěž Matematický klokan. V kategorii Cvrček 

(2. a 3. třídy) si s úkoly nejlépe poradila Bára Mauerová, získala 78 z 90 bodů. V kategorii 

Klokánek (4. a 5. třídy) se to skvěle podařilo Rozálii Vašíkové, která získala 109 ze 120 bodů. 

 

Výtvarné soutěže 

Ve školním roce 2022/2023 se žáci 1. stupně zapojili do několika výtvarných soutěží. První 

soutěž s názvem „Deštivý podzim“ proběhla v rámci školy. Žáci v hodinách výtvarné 

a tvořivé výchovy vytvořili výkresy zachycující podzimní dešťovou náladu. Vyhodnocení 

nejlepších prací proběhlo ve dvou kategoriích, z nichž v každé byla oceněna první tři místa.  

V kategorii 1. a 2. tříd se na 1. místě umístila Lucie Daňhelová, 2. místo obsadil Ondřej 

Bohatý a 3. místo získala Veronika Kozáková. V kategorii 3., 4. a 5. tříd získala 1. místo 

Magdaléna Müllerová, na 2. místě se umístil Jakub Vostrejž a 3. místo patřilo Sáře 

Svobodové. Práce oceněných žáků byly vystaveny ve vestibulu školy.  

Druhou soutěží, do které se naše škola zapojila, byla celorepubliková soutěž pořádaná 

Sdružením hasičů Čech, Moravy a Slezska s názvem „Požární ochrana očima dětí 

a mládeže“. V průběhu února se uskutečnilo školní kolo soutěže a z odevzdaných prací jsme 

vybrali tři vítěze ve dvou kategoriích. V kategorii ZŠ1 (žáci 1. a 2. tříd) získala 1. místo 

Pavlína Krejčí, na 2. místě se umístil Ondřej Bohatý a 3. místo obsadila Alžběta Pospíšilová. 

V kategorii ZŠ2 (žáci 3., 4. a 5. tříd) se na 1. místě umístila Karolína Nesvadbová, na druhém 

místě byl Tomáš Diviš a 3. místo získala Julie Polková. Oceněné práce postoupily dál do kola 

okresního, ve kterém se na 1. místě v kategorii ZŠ1 umístila Pavlína Krejčí, v kategorii ZŠ2 

obsadila 1. místo Karolína Nesvadbová a 2. místo Tomáš Diviš. Porota také udělila Čestné 

uznání Ondřejovi Bohatému. Žákům byly v prostorách hasičské zbrojnice v Brně – Králově 

Poli slavnostně předány diplomy a věcné ceny.   

Poslední výtvarnou soutěží tohoto školního roku byla soutěž s názvem „Ctíme vodu – Zapoj 

se a ukaž, co umíš“. Soutěž vyhlásilo Ministerstvo zemědělství k příležitosti oslav Světového 

dne vody. Do soutěže se zapojily všechny ročníky v rámci školního projektového Dne vody. 

Žáci se nejdříve dozvěděli o zásadním významu vody, poté se pustili do výtvarného 

zpracování tématu voda pomocí techniky quilling. Za školu jsme do soutěže poslali tři 

nejpropracovanější výkresy.    

 

Sportovní soutěže 

Zúčastnili jsme se v tomto roce hned několika soutěží. Soutěž v plavání absolvovalo dvanáct 

dětí ve dvou kategoriích - 1. - 3. ročník a 4. - 5. ročník. Ve florbalových turnajích se nám 

podařilo získat dvě čtvrtá místa. Fotbalový McDonald‘s Cup nám přinesl postup mladších 

žáků z prvního místa v oblastním kole. Za zmínku určitě stojí také účast na turnaji 

ve vybíjené v sousedních Kohoutovicích. Největší sportovní úspěch získali naši žáci 

ve šplhu. Pomocí tradičního školního turnaje byli vybráni zástupci do kola oblastního, 

ve kterém naše škola získala většinu medailových umístění. Vynikajícího úspěchu dosáhli 



dva žáci – Kryštof Kalich a Martin Proks v kategorii 4. ročník, kteří získali pro naši školu 

zlatou a stříbrnou medaili dokonce v celoměstském kole.  

Turnaj ve stolním tenisu se po čtyřleté přestávce konal v sobotu 25. 2. v tělocvičně školy. 

Na turnaj se přihlásilo 35 hráčů. Byli mezi nimi žáci prvního i druhého stupně, ale i rodiče 

žáků. Soutěžilo se ve čtyřech kategoriích. Vítězové jednotlivých kategorií obdrželi diplom. 

Všichni účastníci pak drobnou odměnu. Zvítězil ale hlavně zájem o pohyb a stolní tenis. 

 

 

2. stupeň 

 

Český jazyk 

Všichni žáci 6. a 7. ročníků naší školy se v měsíci únoru zúčastnili školního kola soutěže 

ve čtenářské gramotnosti „Babylon aneb rozumíme (si)?“. Tři úspěšní řešitelé s nejvyšším 

počtem bodů byli vysláni do městského kola, které se konalo ve čtvrtek 21. 3. 2022 na půdě 

pořádající ZŠ Kuldova v Brně. Z konkurence 139 žáků ze základních škol v Brně i okolí 

se všichni tři žáci 7. ročníku umístili na velmi pěkných pozicích: 3. místo Roman Mikluš, 

4. místo Tomáš Urban a 6. místo Jan Brabec. Výherci obdrželi knižní ceny darované 

pořádající základní školou. 

Počátkem června se na druhém stupni uskutečnilo školní kolo recitační soutěže. Letošním 

tématem byla Láska ve všech podobách. Žáci měli možnost zvolit si báseň dle vlastního 

výběru, případně jim vyučujícími českého jazyka byly doporučeny konkrétní básně 

přiměřené jejich věku. Ve všech ročnících proběhla nejdříve třídní kola, kterých se zúčastnili 

všichni žáci. Poté z každé třídy postoupili dva až tři recitátoři do školního kola. Výkony, 

které předvedli, byli opravdu úctyhodné, někteří porotě ukázali opravdu vyzrálý přednes. 

Dva účastníci se rozhodli dokonce pro vlastní básnickou tvorbu. Nakonec se vítězem celé 

soutěže stal Ctibor Pospíšil ze 6. A, který zarecitoval vlastní báseň na téma lásky 

k počítačům. Všichni účastníci školního kola obdrželi sladkou odměnu.  
 

Matematika, fyzika, informatika  

Ve školním roce 2022/2023 se žáci II. stupně zúčastnili hned několika matematických, 

fyzikálních a informatických soutěží, ve kterých mnohdy dosáhli výborných výsledků. 

45. ročník Pythagoriády se konal ve dnech 17. - 21. 10. 2022. Ze školního kola vzešlo osm 

úspěšných řešitelů. 

Matematická olympiáda (již 72. ročník) se konala ve dvou etapách školního kola – odevzdání 

první trojice úloh bylo do 16. 1. 2023 a druhá trojice úloh do 3. 3. 2023. Školního kola se 

zúčastnili pouze dobrovolníci. Okresní kolo se konalo 12. 4. 2023 a postoupili do něj Jiří 

Raclavský a Alena Kudová ze 6. ročníku a Ondřej Lukáš z 8. ročníku. Všichni tři se stali 

úspěšnými řešiteli a umístili se v městském (okresním) kole – Jiří Raclavský na 8. místě, 

Alena Kudová na 9. místě a Ondřej Lukáš na 119. místě. 

Na podzim se uskutečnil Bobřík informatiky, a to v týdnu od 14. do 18. 11. 2022. Soutěž 

absolvovali všichni žáci na druhém stupni a bylo celkem 38 úspěšných řešitelů, z toho dva 

žáci dosáhli plného počtu bodů.  

Soutěž Matematický Klokan se měla uskutečnit 17. 3. 2023, z důvodů jarních prázdnin ale 

nakonec proběhla 20. 3. 2023. Účastnili se jí všichni žáci na druhém stupni. V kategorii 

Benjamín (6. a 7. ročník) jsme měli sedm žáků s počtem bodů v rozmezí 80 až 120 bodů. 

V kategorii Kadet (8. a 9. ročník) jsme neměli žádného žáka v rozmezí 80 až 120 bodů.  

V logické olympiádě, která probíhala od 1. 9. 2022 měla naše škola pouze jednoho zástupce. 

Lukáš Ondřej se stal úspěšným řešitelem v základním kole. Skončil na 46. až 50. místě 

a postoupil do krajského kola, kde skončil na 42. místě.  



Soutěže Pangea se na školní úrovni zúčastnilo pět žákyň ze třídy 6. A – Karolína Obrovská, 

Alena Kudová, Eliška Ludíková, Amálie Lindušková a Karolína Barcalíková.  

Výtvarné soutěže 

Na začátku září školního roku 2022/2023 žáci druhého stupně vytvářeli práce s hasičskou 

tematikou pro slavnostní otevření zrekonstruované hasičské zbrojnice v Žebětíně 

na Křivánkově náměstí. Výběr nejzajímavějších prací byl posléze zaslán do soutěže „Požární 

ochrana očima dětí a mládeže“ pořádané Sdružením hasičů Čech, Moravy a Slezska. Této 

soutěže se účastníme již tradičně. 

Malujeme s hudbou je soutěž hudebně-výtvarná. V letošním školním roce byl tématem této 

soutěže Wolfgang Amadeus Mozart. Úkolem žáků šestých tříd bylo abstraktní vyjádření 

pocitů z hudby tohoto skladatele. Žáci sedmého a osmého ročníku se zaměřili na ztvárnění 

portrétu či postavy W. A. Mozarta, a to jakoukoliv technikou či kombinací technik. Důraz byl 

kladen na vlastní originální přístup k tématu. Sešlo se mnoho velmi kvalitních prací, 

ze kterých bylo obtížné volit vítěze. Nakonec se o první místo podělili hned tři žáci – 

Dominik Brtník (8. A), Libuše Goláňová (7. A) a Nelly Jurová (7. B). Druhé místo získala Ina 

Faruzelová (7. A) a třetí místo Sarah McSweeney (6. A).  

I na druhém stupni se žáci zúčastnili soutěže s podzimní tematikou – Deštivý podzimní den. 

O první místo se podělily dvě žákyně ze třídy 8. A – Veronika Nejedlá a Hana Sekyrová. 

Druhé místo získala Michaela Vacková ze 6. A a třetí místo Nikol Fialová ze 6. B. 

 

Sportovní soutěže 

V tomto školním roce se sportovní soutěže nesly hlavně v duchu florbalu. 3. listopadu jsme 

se zúčastnili florbalového turnaje pořádaného AŠSK. V základní skupině jsme vyhráli dva 

zápasy shodně 7:0, první proti ZŠ Vedlejší, druhý proti ZŠ Zemědělská. Tím jsme postoupili 

do semifinále tohoto turnaje. Turnaje se účastnili žáci 6. a 7. tříd. 8. listopadu jsme odehráli 

semifinále turnaje AŠSK. Zde jsme vyhráli zápas proti ZŠ Sirotkova, ale následné dva zápasy 

prohráli. První proti ZŠ Janouškova, druhý proti pozdějšímu vítězi celého turnaje ZŠ Úvoz. 

Jen o několik dní později jsme se zúčastnili podzimního florbalového turnaje pořádaného 

SBOŠ v hale TJ Bohunice. Tentokrát byl určen chlapcům celého druhého stupně. Ti odvedli 

velmi statečné výkony, čímž si vysloužili postup ze skupiny. Následné semifinále jsme 

smolně prohráli na samostatné nájezdy, čímž jsme obsadili konečné 5. místo.  

Na začátek nového kalendářního roku jsme uspořádali sportovní den pro žáky naší školy. 

Žáky 1. až 3. třídy čekaly sportovní disciplíny v malé tělocvičně, které prověřily jejich 

pohybové schopnosti. Pro žáky 4. až 7. třídy byl připraven turnaj ve florbalu. Žáci 8. ročníku 

spolu odehráli odvetné utkání z loňského roku v basketbalu, kdy 8. B vrátila porážku třídě 

8. A. 

17. dubna jsme se zúčastnili jarního florbalového turnaje pořádaného opět SBOŠ v hale 

TJ Bohunice. Tentokrát se nám dařilo ještě lépe než v podzimním turnaji a skončili jsme těsně 

pod stupni vítězů, když jsme prohráli zápas o třetí místo.  

 

Školní lyžařský výcvik 

Kurz se konal od 19. do 24. února 2023 v Sobotíně – Klepáčově. Celý kurz probíhal 

pod vedením Mgr. Jiřího Dubova a instruktorů Mgr. Renáty Veselé a Mgr. Kateřiny 

Beránkové. Zdravotnický dozor byl zajištěn Mgr. Barborou Šenbergerovou. Výcviku 

se zúčastnili přihlášení žáci tříd 7. A a 7. B, celkem se účastnilo 45 žáků (tři žáci se omluvili). 

Akce začala v neděli odpoledne, kdy jsme se sešli u ZŠ Otevřená a ve 13:45 vyrazili 

autobusem směrem do Sobotína – Klepáčova. Po příjezdu jsme se ubytovali v chatě Myslivna 

a proběhlo povinné školení a poučení všech účastníků. Následující den jsme se rozdělili 



do družstev a započali výuku na svahu. V úterý bohužel došlo v celé oblasti k výpadku 

proudu, který trval až do cca 14 hodin. To nám znemožnilo pokračovat v lyžařské výuce. 

Zbytek dopoledne jsme strávili společenskými aktivitami na chatě a odpoledne jsme 

podnikli pěší výlet po okolí. Ve středu jsme se vydali na lyžařský výcvik do Skiareálu 

Karlov, kde si žáci skutečně užili lyžování. Ve čtvrtek dopoledne jsme navštívili Aquapark 

v Berouně a odpoledne jsme měli karnevalovou zábavu. V pátek bohužel celý den pršelo, 

a tak jsme dopoledne strávili společenskými aktivitami na chatě. Po obědě jsme se vydali 

zpět do Brna. Celý pobyt jsme úspěšně zakončili příjezdem v 15:45 k ZŠ Otevřená 

a nejpozději v 16:15 byli žáci předáni rodičům. Počasí ani sněhové podmínky nám letos 

opravdu nepřály, ale alespoň část z původně plánovaného lyžařského výcviku byla 

realizována. Letošní ročník byl i přes špatné sněhové podmínky a častý déšť pohodový 

a jsme rádi, že se kurz uskutečnil. 

 

 
 

Zavádění moderních metod výuky a vzdělávání 

 

Zpráva ICT koordinátora za školní rok 2022/2023 

 

Obecné informace 

Základní škola Brno, Otevřená 20a je úplná škola. Kapacita školy je 640 žáků a působí zde 51 

pedagogických pracovníků. Všichni pedagogové splňují základní úroveň ICT dovedností. 

Nicméně je žádoucí, aby svoje kompetence i nadále prohlubovali a doplňovali dalším 

vzděláváním. 

 

 

Technické vybavení školy 

I když je technické vybavení na mimořádně dobré úrovni, je třeba začít uvažovat 

nad výměnou některých nejstarších zařízení. Konkrétně se jedná o počítače dodané v roce 



2012, které jsou v kabinetech na 1. stupni, v počítačové a jazykové učebně. Některé z těchto 

počítačů už jsou poruchové a jejich výměna je rozhodně na místě. Bohužel připravený 

projekt na obnovu počítačové a jazykové učebny se po technických problémech na straně 

MAP dostal mezi nerealizované projekty. 

Dalším takovým zařízením je kopírka ve sborovně, na kterou se již velmi obtížně shání 

spotřební materiál a náhradní díly. Také má častější poruchovost a dražší provoz. Tento stroj 

bude vhodné ještě asi 2-3 roky udržet, maximálně vytěžit provedené investice do oprav 

a následně odstavit. Současně s odstavením stroje bude vhodné přehodnotit efektivitu 

nastaveného systému tisku. Díky projektu NPO se podařilo pořídit 16 notebooků s nabíjecí 

základnou, které jsou hojně využívány ve všech hodinách. S ohledem na tento fakt 

doporučuji využít další prostředky na techniku stejným způsobem. 

 

Návrh investic v oblasti ICT 

Příští školní rok bude opět nutné zvýšit částky na běžný provoz techniky, neboť ceny 

spotřebního materiálu v letošním roce výrazně narostly a také se rozšíříme o další budovu 

na Křivánkově náměstí 11. Díky projektu Jan Amos Komenský bude možné zakoupit větší 

počet přenosné techniky. Zde navrhuji využít prostředky stejným způsobem jako v případě 

NPO. 

 

Rozvoj kompetencí žáků v oblasti ICT  

Díky účasti v celorepublikové soutěži iBobr a zařazení programovatelných stavebnic Lego 

WeDo 2.0, MindStorms a MicroBit do hodin informatiky a tvořivé výchovy jsou kompetence 

našich žáků v oblasti ICT na vysoké úrovni. Došlo také k posunu ve využívání Google 

nástrojů a balíku nástrojů Office 365. S ohledem na výše uvedené budeme i nadále 

s nastaveným trendem výuky informatiky a programování pokračovat.  

 

Hodnocení koordinátora EVVO 

Koordinátor EVVO po celý rok spolupracoval se všemi pedagogy i s vedením školy, 

poskytoval ostatním pracovníkům školy konzultace a podporu při začlenění EVVO 

do výuky i dalších činností školy, inicioval spolupráci s dalšími partnery v oblasti EVVO, 

s environmentálně zaměřenými organizacemi v regionu a se středisky ekologické výchovy 

a organizoval a koordinoval akce zaměřené na EVVO. Učitelé byli informováni o chystaných 

akcích na pedagogických poradách a metodických komisích. Proběhly tematické projektové 

dny a žáci se také zúčastňovali výukových programů s environmentální tematikou. 

Koordinátor EVVO i nadále průběžně zvyšoval svou odbornou a metodickou připravenost 

samostudiem, čtením odborné literatury a také účastí na konferenci KONEV 2. 11. 2022, 

tentokrát na téma Udržitelná a moudrá města. 

 

Projekty a akce v rámci EVVO ve školním roce 2022/2023 

Environmentální výchova byla zařazena do výuky v rámci průřezových témat 

v následujících vyučovacích předmětech: Prvouka, Přírodověda, Vlastivěda, Zeměpis, 

Přírodopis, Anglický jazyk, Český jazyk, Výtvarná výchova, Pracovní výchova, Tvořivá 

výchova a Hudební výchova. O chystaných akcích byli zaměstnanci školy informováni 

na metodických komisích a pedagogických poradách. Výuka byla také realizována v rámci 

výukových programů v centrech ekologické výchovy, v zoologických zahradách, na školních 

výletech a také během škol v přírodě.  Žáci využívali k procházkám okolí školy, blízké lesy 

a rybník, během roku pečovali o zeleň v prostorách školy. Na chodbách školy jsou 

rozmístěny nádoby na tříděný odpad, které žáci hojně využívají. 



V říjnu navštívili žáci čtvrtých tříd program „Půda základ života“ v SVČ Rezekvítek, 

se stejnou organizací se žáci pátých tříd věnovali „Lesobádání“ v kohoutovické oboře. Šesté 

třídy navštívili v brněnské ZOO program „Čím se živí?“. A sedmé třídy se tamtéž zúčastnili 

programu „Poznáváme společně plazy a obojživelníky“.  

Jako každý rok, tak i letos se žáci čtvrtých tříd zapojili do výcviku Empík cyklista. V průběhu 

roku proběhla teoretická i praktická výuka na dopravním hřišti Riviéra, která byla 

zakončena zkouškami. Úspěšní žáci získali průkaz cyklisty. V listopadu vyrazili třeťáci 

do SVČ Lipka na program „Příběhy za starého stromu“ a osmáci v ZOO Brno poznávali 

„Naše savce“. 

V prosinci a lednu se uskutečnila již tradiční návštěva promítání od Planety Země 3000, 

kterou tentokrát navštívili žáci pátých až osmých tříd. Tentokrát na téma Magický Senegal. 

V prosinci také nejmladší žáci naší školy zhlédli představení Kde spí motýli, které 

se uskutečnilo díky projektu Připrav Brno. 

V únoru se všechny třídy věnovaly třídění odpadů, když za námi přijel Tonda obal 

na cestách. A žáci osmých tříd prověřili své znalosti z dopravní výchovy v rámci programu 

Mladý motorista na dopravním hřišti Riviéra. 

V březnu jsme oslavili světový Den vody formou celoškolní výtvarné soutěže na téma 

„Ctíme vodu – zapoj se a ukaž, co umíš“, kterou vyhlásilo Ministerstvo zemědělství.  V této 

soutěži jsme byli velmi úspěšní, v celostátním kole se v I. kategorii na 3. místě umístila 

Anděla Pospíšilová ze třídy 5. C, ve II. kategorii se na 1. místě umístily Zuzana Putnová 

a Sofie Florová z 8. B a na 3. místě Kateřina Manhalterová, Libuše Goláňová a Anděla 

Fránková ze 7. A. Tyto žákyně získaly hodnotné ceny, které jim byly předány 

při slavnostním zakončení školního roku v tělocvičně školy. Ještě v březnu také třeťáci 

zavítali do ZOO Brno na program „Třídíme organismy“. 

V dubnu při oslavách Dne Země nám přálo počasí, tak jsme mohli vyrazit do blízkého 

i vzdálenějšího okolí naší školy, kde jsme tvořili land art v rámci soutěže Dunajský umělec. 

Tato soutěž bude vyhlášena až v říjnu, takže zatím netrpělivě čekáme na výsledky. 

V květnu navštívili žáci pátých tříd program „Zvířata v ohrožení“ v brněnské ZOO, sedmáci 

vyrazili s Rezekvítkem poznávat „Jak fungují stromy“ a osmáci „Pečovali o přírodu“ v rámci 

speciálních aktivit.  

V červnu se věnovali šesťáci v Lipce „Životu v rybníce“ a čtvrťáci navštívili „Vodní svět“ 

v Otevřené zahradě. Prvňáčci a druháčci vyrazili do ZOO na programy „Stopujeme 

zvířátka“ a „Potvůrky malinké“. 

Během května a června probíhaly také školy v přírodě, kde byla environmentální témata 

zařazována každý den.  Žáci prvních až pátých tříd se rozjeli do různých koutů naší 

republiky, kde prožili krásných pět dní v přírodě.  Po čtyřleté pauze se vydali za mořským 

dobrodružstvím žáci na školu v přírodě do chorvatského Igrane. Protože počasí bylo letos 

úplně luxusní, námořníci si, i přes drobné neduhy, užili jak koupání v moři, tak plavbu 

na lodi, procházky do okolí i výbornou zmrzlinu.  

Po celý školní rok probíhalo kromě sběru papíru také sbírání pomerančové kůry. Děkujeme 

tímto našim žákům, kteří se přidali a dohromady nasbírali úctyhodné množství 57 846 

gramů pomerančové kůry. Na prvním místě se umístila Marietta Herrndorff ze třídy 3. C, 

která nasbírala úžasných 10 367 gramů pomerančové kůry. Na druhém místě se umístila 

Eliška Hučková ze třídy 5. B, která přispěla 6 100 gramy kůry. Třetí místo patří Michaele 

Křivánkové ze třídy 5. A, která nasbírala 5 515 gramů pomerančové kůry. Nejúspěšnější 

sběrači byli již tradičně odměněni v závěru školního roku. 

 

 

 



Školy v přírodě 

V měsíci květnu od 15. 5. do 19. 5. 2023 žáci tříd 2. A a 2. B společně vyjeli na školu v přírodě 

na Vysočinu do penzionu Vrchovina v Novém Městě na Moravě. Pobytu se zúčastnilo 

celkem 41 žáků. Téma školy v přírodě byli „Piráti a námořníci“. Děti každý den plnily 

některý z pirátských úkolů, luštily šifrované zprávy, vyzdobily si trička, vyrobily náramky, 

hledaly poklad, vyrobily si papírové lodičky a soutěžily u potůčku, komu doplave nejdále.  

Za všechny splněné úkoly získávaly do své pirátské truhly odměny – drahokamy. Společně 

jsme se vydali i do Horáckého muzea v centru Nového Města, kde děti měly možnost 

zhlédnout vodní mlýnek s výjevy z vesnického života a strašidelné podzemí, v němž si 

vyslechly i zajímavé příběhy o pohádkových bytostech a strašidlech. Další výpravu 

s plněním úkolů jsme uskutečnili do areálu biatlonu, kde si žáci zazávodili a cestou si v lese 

postavili obrázky z přírodnin. Nechyběl ani zábavný večer „Piráti baví piráty“ s písničkami, 

scénkami, tancem a diskotékou. I když nám počasí letos příliš nepřálo, každý den jsme 

zvládli venkovní aktivitu bez použití pláštěnek a užívali si krásné okolní přírody. 

Třetí ročníky se na školu v přírodě vydaly už v dubnu, a to do Velkých Karlovic. Zde žáci 

mimo jiné zápolili v olympijských disciplínách, objevovali krásy beskydské přírody během 

programu v nedalekém lese nebo z vrcholku rozhledny na kopci Miloňová. Z celého týdne si 

děti odvezly mnoho zážitků, ale také nových informací o přírodě.   

Všechny čtvrté třídy tentokrát neabsolvovaly školu v přírodě společně. 4. B jela společně 

s 2. B, navštívili rekreační středisko Jasenka a žáci 4. A a 4. C si užili školu v přírodě 

v krásném přírodním prostředí rekreačního střediska Pod Templštýnem, a to v termínu 15. 5. 

až 19. 5.  2023 o celkovém počtu 52 žáků. Tématem školy v přírodě byl Detektivní tým 

Sherlocka Holmese. Děti tak byly nejprve seznámeny s případem, který slavný detektiv 

potřebuje pomoci objasnit, a následně již luštily nejrůznější šifry. Na výletě na zříceninu 

Templštýn se dokonce dětem podařilo najít botu, kterou po sobě pachatel při útěku zanechal. 

Postupně tak žáci nasbírali dostatek indicií, které je přivedly až k samému objasnění 

záhadného případu. Kromě toho nechyběly ani další aktivity jako opékání špekáčků a zpěv 

u ohně, stezka odvahy, diskotéka, plnění úkolů na stanovištích a hry zaměřené na upevnění 

kolektivu. Ačkoliv nám počasí příliš nepřálo, snažili jsme se trávit co nejvíce času venku 

a užívat si okolní přírody. 

V rekreačním středisku Jasenka se z žáků 2. C a 4. B stali piráti, kteří se vydali na dlouhou 

plavbu. Každý pirát měl svůj šátek a lodní deník. Jelikož byl celý týden slunečný, celá škola 

v přírodě probíhala opravdu převážně v přírodě. Žáci se dopoledne učili formou her 

v pirátském duchu. Odpoledne pak tvořili namixované pirátské týmy, které mezi sebou 

válčily. Za veškeré aktivity piráti sbírali perly, které dostávali na večerním pirátském sněmu. 

Také absolvovali pirátskou výpravu do Nového Města na Moravě, kde se po náročné cestě 

všichni občerstvili a nakoupili památeční předměty. Během školy v přírodě došlo také 

na opékání špekáčků a diskotéku. Všechny děti dorazily zpátky domů unavené, ale 

spokojené. 

V termínu od 15. 5. do 19. 5. 2023 vyrazili na školu v přírodě také žáci pátého ročníku. 

Do pensionu Selský dvůr v Daňkovicích dorazili v hojném počtu 44 žáků. Tématem školy 

v přírodě bylo „Čtvero ročních období“. Každý den se nesl v duchu jiného ročního období. 

V pondělí jsme měli jaro, připomněli si všechny jarní tradice a zvyky, stejně tak v úterý 

v létě, ve středu na podzim a ve čtvrtek v zimě.  Žáci si celý týden velmi užili, byli nadšení 

nejen z programu, ale také z pensionu, který nabízel skvělé ubytování a výtečnou kuchyni. 

 

 



 

Chorvatsko IGRANE 26. 5. – 4. 6. 2023 

Na přelomu května a června vyrazilo 54 odvážných námořníků ze 3. – 8. tříd na cestu k moři. 

Kapitáni se svými týmy zde plnili různé úkoly, hledali poklady, poznávali blízké okolí, ale 

také museli zvládnout udržovat pořádek ve svých kajutách a navzájem ve všem 

spolupracovat. Krásným zpestřením byl celodenní výlet na ostrov Hvar na nádhernou 

písečnou pláž, výborný oběd na lodi i návštěva cukrárny ve městě Sučuraj. Zpátky domů 

jsme odjížděli všichni plní krásných zážitků, na které budeme ještě hodně dlouho 

vzpomínat. 
 

 

 
 



Zhodnocení metodických a předmětových komisí 

 

Hodnocení plánu metodických komisí 1. stupně 

Metodické komise se scházely pravidelně jednou měsíčně, obvykle po předchozí schůzce 

vedení školy. Na metodických komisích se konzultovaly pedagogické postupy, úroveň 

vzdělávání v jednotlivých třídách a chování žáků školy. Rovněž zde byl prostor 

na organizaci společných akcí a sdílení dobré praxe. Součástí metodických komisí bylo 

i pravidelné zvyšování ICT kompetencí vyučujících, hledání inovativních výukových 

postupů a předávání zkušeností z absolvovaných školení.  

Na každých metodických komisích docházelo rovněž ke spolupráci se školním poradenským 

pracovištěm, se kterým bylo konzultováno inkluzivní vzdělávání žáků, vyhodnocovala 

se úspěšnost zavedených opatření a získávaly se nové poznatky z oblasti inkluzivního 

vzdělávání. V letošním roce jsem zaznamenala obtížnější komunikaci mezi jednotlivými 

členy ŠPP. Došlo ke kumulování událostí a díky tomu nebyly vždy veškeré informace 

sděleny všem. Vzhledem k tomu bude od příštího školního roku změněna organizace 

poradenského pracoviště.  

 

Předmětové komise 2. stupně 

Předmětové komise se scházely přibližně jednou za čtvrt roku, kde se pravidelně 

konzultovaly pedagogické postupy, úroveň vzdělávání v jednotlivých třídách a chování 

žáků školy. Rovněž zde byl prostor na organizaci společných akcí. Předmětovou komisi vedl 

předseda předmětové komise, který pracoval dle ročního plánu předmětové komise. 

Tento model považuji za funkční. Bude však zapotřebí stanovit pevnou strukturu těchto 

komisí, aby splňovaly potřeby školy i očekávání ze strany ČŠI. Je také možné, že bude nutné 

změnit některé předsedy předmětových komisí, aby byly kompetence rovnoměrně 

rozloženy mezi všechny vyučující 2. stupně. 

Zavedené porady učitelů 2. stupně, na kterých se předávaly informace z vedení školy a řešily 

další pracovní záležitosti, se osvědčily a budeme v nich v dalším školním roce pokračovat. 

Vytvořily vhodný doplněk k předmětovým komisím a eliminovaly se jimi komunikační 

obtíže.  

 

Humanitní předměty 

Ve školním roce 2022/2023 se předmětová komise humanitních předmětů dle ročního plánu 

sešla pětkrát. Účastníky těchto porad jsou vyučující předmětů český jazyk, dějepis a výchova 

k občanství. Předmětem činnosti komise bylo především zhodnocení práce za jednotlivá 

období, plnění tematických plánů, předání zkušeností, zhodnocení práce v jednotlivých 

třídách a předmětech, případně návrhy na zlepšení a výhledy na příští školní rok. 

 

Matematika, Fyzika, Informatika 

Setkání předmětové komise probíhala v předem daných termínech. Vyučující se věnovali 

převážně obvyklým okruhům (tematické plány a jejich úprava či nová tvorba pro 8. ročníky, 

hodnocení, nové metody a formy výuky atd.). Předmětová komise se shodla na tom, že 

organizace a podpora účasti našich žáků na soutěžích měla smysl a byla pro školu i žáky 

přínosem. Byl diskutován nulový zájem o Fyzikální olympiádu. Shodli jsme se na tom, že 

v příštím školním roce bude Fyzikální olympiáda ohlášena žákům s větším předstihem 

a s hlubší propagací. Vyučující fyziky žákům soutěž také více představí. V nastaveném 

systému výuky budeme i nadále pokračovat. 

 

 



Cizí jazyky 

Předmětová komise cizích jazyků se v tomto školním roce sešla celkem pětkrát. 

Dle nastaveného plánu jsme se zaměřili především na zvládání učiva v souladu 

s tematickým plánem, přípravu čtvrtletních prací, hodnocení žáků, které musí i v cizích 

jazycích odpovídat specifickým potřebám žáků, na problémové žáky a s tím souvisejícími 

podpůrnými opatřeními a v neposlední řadě také na žáky velmi schopné až nadané. 

Kromě toho jsme společně plánovali další akce, jako je výjezd do Anglie pro 9. ročníky, 

anglický projektový den, soutěž v anglickém jazyce, cambridgeské zkoušky. Vše výše 

uvedené proběhlo bez problémů a podrobněji je zapsáno v zápisech z předmětových komisí.  

Již druhým rokem se na naší škole vyučuje i druhý cizí jazyk – němčina. Žáci začínají 

v sedmém ročníku s dotací dvě hodiny týdně. Sedmý ročník si osvojí zvukovou i psanou 

formu jazyka. Žáci se umí představit a promluvit o svých zálibách a představí svou školu. 

V osmém ročníku se naučí objednat si v restauraci a popsat své bydlení a rodinu. Na konci 

každého ročníku zpracovávají žáci týmová videa shrnující znalosti celého roku. Videa jsou 

celá v němčině. Nabyté znalosti se tak propojí se zábavou a i letos byly výsledkem podařené 

filmy. Hlavní záměr celého výstupu je, aby si žáci prakticky vyzkoušeli vědomosti získané 

z hodin. 

První společnou akcí byla oslava svátku Halloween. Žáci i učitelé mohli přijít v kostýmech a 

výuka v jednotlivých předmětech byla zaměřena na tento „svátek“ – historie, tradice, 

pověsti… Vypozorovali jsme, že s rostoucím věkem už žáky možnost přestrojení do kostýmů 

tolik neoslovuje. Nicméně halloweenské tradice prozatím zachováme. 

Cambridgeské zkoušky se na naší škole staly již tradicí. V letošním školním roce se jich 

zúčastnilo 35 žáků od 4. do 6. ročníku. Zkoušky YLE (Young Learners English Tests) žáci 

skládali stejně jako loni ve třech úrovních – Starters (začátečníci Pre A1), Movers (A1) 

a Flyers (A2). Všechny úrovně jsou založeny na aktivitách určených speciálně pro děti na 

základních školách. Žáci prokazují své znalosti ve třech oblastech: poslech, čtení + psaní 

a ústní pohovor se zkoušejícím. Nově byli žáci zejména 8. ročníku připravováni na zkoušky 

úrovně B1, které skládali současně se zkouškami YLE. Všechny tyto zkoušky probíhají 

pod záštitou jazykové školy Hello. Na všechny úrovně jsou žáci připravováni v rámci 

kroužků YLE Exam Preparation Starters/Movers/Flyers. Naše škola získala certifikát a logo 

Preparation Centre, které jsou udělovány přímo University of Cambridge, je tedy možné 

realizovat tyto kroužky a v nich děti na zkoušku připravit. Na úroveň Starters jsou sice 

dostačující znalosti z běžných hodin angličtiny, přesto probíhá i kroužek přípravy pro tuto 

úroveň. Zkoušky byly jako každý rok realizovány přímo na naší škole, což je místo pro děti 

důvěrně známé, čímž je zaručena velmi přátelská atmosféra. Proběhly 26. 4. 2023 

v odpoledních hodinách. Všechny děti byly úspěšné a certifikáty úrovně YLE jim byly 

slavnostně předány na konci školního roku. Velmi se při zkoušce dařilo i všem, kteří skládali 

úroveň B1, 7 žáků z 10 získalo dokonce úroveň B2. Certifikáty úrovně B1(2) nestihly dorazit 

do konce školního roku, budou tedy slavnostně předány v září příštího školního roku.  

V procesu plánování a zařizování je výjezd žáků 9. tříd do Anglie, který se uskuteční v září 

příštího školního roku, stejně tak se plánuje jednodenní výlet do Rakouska. Novinkou je 

i zapojení naší školy do evropského programu Erasmus+, který umožňuje dětem 

a vyučujícím vyjet do spřátelené základní školy, kde bude kladen důraz na rozvoj 

komunikace v cizím jazyce, posílení mezikulturních kompetencí a také využití ICT 

ve výchově a vzdělávání. Podařilo se nám navázat přátelské vztahy se ZŠ Spodnja Šiška 

v Lublani (Slovinsko), kam plánujeme vyrazit na jaře školního roku 2023/24 s počtem cca 40 

dětí z 8. ročníků. 

Anglický projektový den byl letos na 2. stupni veden ve zcela jiném duchu 

než v předchozích letech. Žáci 1. stupně zpracovávali informace o anglicky mluvících zemích 



(Austrálie, USA, Nový Zéland, UK, Kanada), žáci 2. stupně se střídali na několika 

stanovištích: kmenová třída – hry, gymsál – konverzační témata, hřiště – fotbal a kroket, 

kuchyňka – příprava typických anglických jídel (Union Jack Cake, English breakfast, Fish 

and Chips).  

V rámci projektového dne se uskutečnila anglická soutěž žáků 2. stupně nazvaná Do you 

know? Soutěž byla zaměřená na reálie a slavné osobnosti všech anglicky mluvících zemí. 

Žáci soutěžili v tříčlenných týmech, v každém týmu musel být jeden zástupce z každého 

ročníku (6. – 8.). Zúčastnilo se 12 žáků. Ještě týž den byla soutěž vyhodnocena a nejlepší 

týmy odměněny. 

Celkově se anglický projektový den velmi vydařil a s drobnými změnami budeme 

ve stejném duchu pokračovat i v příštích letech.  Za přípravu a organizaci je třeba poděkovat 

paní učitelce V. Kaprálové a L. Votavové. V současné době zvažujeme i něco podobného 

v německém jazyce.  

 

 

Přírodovědné předměty 

Komise se pravidelně scházela každé čtvrtletí a měla za cíl koordinovat výuku 

přírodovědných předmětů na naší škole. V rámci předmětu zeměpis došlo k drobné revizi 

tematických plánů pro 6. a 7. ročník v návaznosti na nové ŠVP. V 8. ročníku jsme vytvořili 

zcela nový tematický plán. V předmětu přírodopis byl taktéž vytvořen nový tematický plán 

pro 8. ročník. Ostatní zůstalo beze změn. V předmětech výchova ke zdraví a chemie jsme 

letos poprvé využívali nově vytvořené tematické plány. Oceňujeme snahu vyučujících, kteří 

se snažili zařazovat moderní formy výuky, jako byly projekty, žákovské prezentace, 

laboratorní práce, skupinové aktivity, vzájemné hodnocení žáků a další. Ty reflektují 

aktuální poznatky v oboru a zároveň kladou důraz na praktickou aplikaci a rozvoj 

dovedností žáků. Tím se podařilo oživit výuku a posílit zapojení žáků do výukového 

procesu. Ve školním roce 2022/2023 jsme také uspořádali dvě žákovské soutěže, a to 

Přírodovědného klokana a Zeměpisnou olympiádu. Cílem těchto soutěží bylo motivovat 

žáky k prohloubení svých znalostí a rozvíjet jejich zájem o přírodovědné předměty. Soutěže 

se setkaly s pozitivní odezvou ze strany žáků, a tím přispěly k jejich větší angažovanosti 

ve výuce. Ve všech předmětech spadajících do sekce přírodovědných předmětů se dařilo 

dodržet tematické plány. 

 

Výchovy 

Komise se během školního roku 2022/2023 sešla celkem pětkrát. Setkání předmětové komise 

probíhala řádně podle předem připraveného harmonogramu. Každé setkání splnilo svůj 

účel. Vyučující konzultovali pedagogické postupy, úroveň práce žáků jednotlivých tříd, 

vyměňovali si zkušenosti a náměty do vyučování. Na svých setkání vyučující řešili zejména 

úvazky, časové rozložení učiva, pomůcky do výuky, plánování a vyhodnocování soutěží, 

způsoby, formy a kritéria hodnocení, plnění tematických plánů, hodnocení čtvrtletí, 

zhodnocení školního roku (závěrečné setkání), podporu nadaných žáků a úrazovost žáků 

v hodinách TV. 

 

Činnost školní knihovny 

Ve školním roce 2022/2023 byla školní knihovna pro žáky otevřena třikrát týdně v předem 

stanovených hodinách, které byly vyvěšeny v každé třídě a také na webových stránkách 

školy. Na začátku školního roku proběhla beseda ve školní knihovně se žáky druhých 

ročníků a také těch ročníků, jejichž vyučující o to měli zájem. Tyto motivační besedy měly 



za úkol žáky seznámit s řádem školní knihovny a nabídkou knih. Po besedě v pobočce 

knihovny Jiřího Mahena v Žebětíně přišli na besedu do knihovny i letošní prvňáci a hned 

poté začali knihovnu navštěvovat.  

Nejčastěji si chodili půjčovat žáci druhých tříd. V letošním školním roce si cestu do knihovny 

našli i žáci druhého stupně. Nezapomněli na knihovnu ani při hlasování o participativním 

rozpočtu, kdy si odhlasovali rozšíření nabídky knihovny pro druhý stupeň. Žákyně ze 7. A 

pak chodily do knihovny pomáhat a velice intenzivně se zajímaly o knihy a projekt. Kromě 

toho si vyučující vypůjčovali knihy pro společnou četbu nebo jako ukázkové čtení z klasické 

dětské literatury. 

Domů si mohli žáci půjčovat knihy na dobu jednoho měsíce a tuto dobu si mohli 

podle potřeby prodloužit. Zájem byl hlavně o Deník malého poseroutky, který napsal 

J. Kinney, Čtyřlístek, Klub tygrů od Thomase Breziny, knihy o zvířátkách jako je Zachráněná 

sovička od Sue Mongrendien, Našlo se koťátko od téže autorky. Dále byly půjčovány knihy 

tzv. klasické dětské literatury, jako je série věnovaná Narnii C. S. Lewise, Harry Potter 

od J. K. Rowlingové, Děti z Bullerbynu od Astrid Lindgrenové. Žáci čtvrtých, pátých a 

šestých tříd, si chodili půjčovat hlavně doporučenou literaturu – například České pověsti, 

Staré řecké báje a pověsti, Prašinu od Vojtěcha Matochy a díla Roalda Dahla. Výpůjček bylo 

za školní rok celkem 550. 

V současné době má knihovna zhruba 1930 svazků. Součástí výuky v některých třídách jsou 

i čtenářské dílničky, které se zaměřují na rozvoj čtenářské gramotnosti. Na 2. stupni jsou tyto 

aktivity součástí hodin literární výchovy. 

 

Vlastní prezentace školy, akademie, pořadatelství 

 

Prezentace školy 

Slavnostní zahájení školního roku 2022/23 na školním hřišti dne 1.9. 2022. 

Prvňáčci se poprvé setkali se svou paní učitelkou, vedením školy a panem starostou, který 

jim předal první knihu s věnováním. Vše proběhlo ve velmi příjemné atmosféře a za 

pěkného počasí. Akce se zdařila. 



Pěvecký sbor    

Tradičně se naši žáci zúčastňují kulturních aktivit pořádaných obecní částí Brno – Žebětín. 

V neděli 6. listopadu 2022 se žákyně druhých tříd naší školy zúčastnily tradiční akce Vítání 

občánků v Žebětíně. Svým pěvecko–recitačním pásmem zpříjemnily rodičům i dalším 

rodinným příslušníkům malých občánků podzimní nedělní odpoledne. Po dvou covidových 

letech, kdy jsme se školním sborem nemohli vystoupit na akci při příležitosti rozsvícení 

vánočního stromečku v Žebětíně, si děti mohly zazpívat koledy a vánoční písně 

na Křivánkově náměstí, a přispět tak k velmi příjemné atmosféře adventního setkání 

žebětínských občanů. 

 

 

 

 

Podzimní deskohraní 

Všichni, kteří rádi hrají deskové hry, se setkali ve škole první listopadovou sobotu a změřili 

si síly v turnaji. Tak jako každý rok byl turnaj rozdělen do dvou skupin. V první skupině 

se utkali žáci 1. a 2. ročníku a ve druhé skupině žáci 3. až 5. tříd. Děti z druhého stupně byly 

tentokrát v roli rozhodčích. Jejich úkolem bylo sledovat, zda se u stolečků hraje podle 

předepsaných pravidel. Akce se zúčastnili také někteří nadšenci z řad rodičů, a to také v roli 

rozhodčích. Mladší děti se utkaly v těchto deskových hrách: Dobble, Duch, Děti 

z Carcassonne, Cvak a Ty krávo, kde prověřily hlavně svůj postřeh. Starší děti si zahrály hry 

jako je Ligretto, Noe, Digit, Ubongo a Heckmeck z žížalek. Vítězové ze 3. – 5. ročníku 

postoupili do městského kola soutěže, kde opět obsadili přední místa a potvrdili, že u nás 

ve škole hrajeme deskovky rádi! 

 

Pasování prvňáčků 

V říjnu proběhlo již tradiční pasování prvňáčků na školáky v Katolickém domě. Paní 

ředitelka byla královna v krásných šatech a paní učitelky byly převlečeny za dvorní dámy. 



Děti byly pasovány na školáky a domů si odnesly krásnou šerpu a glejt. V závěru akce 

proběhlo vystoupení šermířů. Po skončení akce odcházeli všichni spokojeně domů. 
 

  

Vánoční dílničky 

Vánoční dílničky jsou tradiční, oblíbená a velmi úspěšná akce, která přiláká do školy nejen 

rodiče s menšími dětmi, žáky školy starších ročníků, ale i naše bývalé žáky, kteří se přijdou 

podívat za svými učiteli, vyrobit si dárečky a podělit se se svými zkušenostmi z jiných škol. 

Ve školním roce 2022/2023 se dílničky uskutečnily v sobotu 3. 12. Děti si mohly vyrobit 

andělíčka z korálků, udělat přáníčko, ozdobu ze záclony nebo šitou dekoraci. V kuchyňce 

si také mohly nazdobit vánoční perníčky, které provoněly přízemí školy. 

 

 



Participativní rozpočet do škol 

Tento školní rok jsme se zapojili do programu města Brna – participativního rozpočtu 

do škol. Ve školním roce 2022/2023 se jej účastní již 42 brněnských škol. Školám, které 

se chtějí do projektu zapojit, vyčlení město finanční částku 35 000 Kč ze svého rozpočtu, 

o jejímž využití rozhodují samotní žáci, kteří sami aktivně přicházejí s nápady na projekty, 

zjišťují si finanční náročnost projektu a reálnost jeho uskutečnění. 

Na naší škole se podařilo projekt zdárně absolvovat. Třídy v třídnické hodině vytvořily 

projekty, vykalkulovaly náklady na ně a připravily propagační letáky. Následně žáci 

druhého stupně pomocí unikátních kódů rozhodli v internetovém hlasování. Vítězným 

projektem s celkovým počtem 45 hlasů byl projekt žákyň 7. A – rozšíření knihovny 

pro druhý stupeň. Díky tomuto projektu bude školní knihovna dovybavena jak povinnou 

četbou, tak knihami pro starší čtenáře. Celkově projekt hodnotím jako velice povedený 

a v zájmu školy a zlepšení školního prostředí v něm plánujeme pokračovat. 

 

Jarní dílničky   

Tradiční akce s názvem Jarní dílničky proběhla letos u nás ve škole první dubnovou sobotu. 

Zúčastnili se jí žáci, rodiče i širší veřejnost. Všichni, kteří mají rádi tvoření nebo neměli 

na sobotní dopoledne jiný plán, se mohli vydat k nám do školy. Ve školní aule a v přilehlých 

učebnách bylo připraveno deset stanovišť, kde si každý mohl zvolit, co bude vyrábět.  Výběr 

byl větší než v minulých letech. Velikonoční kraslice, šité ozdoby, papírové tašky 

na velikonoční výslužku s motivem kuřátka, přáníčko v podobě zápichu, košíček a zápichy 

z vlny, ptáček z papíru nebo zdobení perníčků. Nemohlo chybět ani stanoviště, kde si kluci 

se svými tatínky pletli mrskačku, a připravovali se tak na nadcházející svátky jara. 

V letošním roce byl o akci opět velký zájem a to nás utvrdilo v tom, že příští rok dílničky 

opět zopakujeme a budeme se těšit na setkání s našimi příznivci. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

  



Den otevřených dveří 

Den otevřených dveří byl oproti minulým letům v letošním roce pojat lehce odlišně. Rolí 

průvodců se ujali žáci 8. tříd, kteří provázeli zájemce po školní budově a poskytovali jim 

informace o způsobu výuky z pohledu těch, kterých se to týká nejvíce. 

Návštěvníci mohli nahlédnout během celého dopoledne nahlédnout do tříd a v odpoledních 

hodinách i do provozu školní družiny. 

Ze zpětné vazby vyplynulo, že se tento způsob velmi osvědčil a budeme v něm pokračovat i 

dalších letech. 

 

Sportovní odpoledne 

Dne 14. 6. 2023 proběhlo na školním hřišti ZŠ Otevřená sportovní odpoledne. Byl to den plný 

zábavy a her, do kterých se zapojili děti i rodiče. Pro všechny účastníky bylo nachystáno 

10 stanovišť s horolezeckou tematikou. Takže například stanoviště, na kterém se mělo vylézt 

na lanovou pyramidu, neslo název Královská disciplína – útok a zdolání Mt. Everest. Děti na 

něm měly hledat rozvěšené obrázky, jejichž motiv hlásily rodičům a na samém vrcholu 

pyramidy je čekalo zmáčknutí sirény. U každého stanoviště byla pro účastníky podpora 

našeho pedagogického sboru, který fandil, pomáhal a podporoval děti i rodiče k co nejlepším 

sportovním výkonům.  

Další disciplíny nesly názvy jako fyzická příprava před expedicí, noční útěk před Yettym, 

odhazování přebytečné zátěže, oheň v základním táboře, hry proti trudomyslnosti, 

překonávání traverzu, přeskok ledové trhliny, slalom mezi skalami nebo stávka šerpů. 

Sportovního vyžití bylo skutečně mnoho a všichni si vyzkoušeli skoky přes překážky, 

skákání v pytlích, střelbu na korfbalový koš, práci s florbalovou hokejkou, skok do dálky 

a mnoho dalších sportovních disciplín.  

Po zdárném splnění úkolů byly pro děti připraveny hodnotné ceny a byl jim předán pamětní 

list samotnou paní ředitelkou. Nechybělo ani menší občerstvení v podobě limonády, kterou 

dodala místní restaurace U Richarda. Zároveň si každý zúčastněný mohl opéct špekáček 

na připraveném ohništi.  

Účast na sportovním odpoledni byla dle našeho očekávání a školní hřiště navštívilo okolo 

200 rodičů s dětmi. Takto velikou účast podpořilo samozřejmě i krásné počasí, díky kterému 

se disciplíny plnily samy a na stanovištích byl viděn soutěživý duch. Dětem i rodičům 

se sportovní odpoledne velmi líbilo, a tak věříme, že celou akci příští rok zopakujeme. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



Třídní akce 

 

První třídy 

První třídy zahájily podzim filmovým představení „Myši patří do nebe“. Film se dětem moc 

líbil. Dále proběhlo slavnostní pasování dětí na prvňáčky. Po pasování následovalo 

vystoupení šermířů. V předvánočním čase jsme navštívili výstavu betlémů v Katolickém 

domě. V lednu proběhla zimní vycházka do okolní přírody, kde si děti postavily domečky 

z přírodnin. O měsíc později jsme zavítali do místní knihovny, kde byly děti pasovány 

na čtenáře. Na Den Země nás čekal velký výlet. Navštívili jsme Baťův kanál, místní 

hvězdárnu, zámeckou zahradu a výlet jsme zakončili plavbou po Baťově kanálu. Na Den 

dětí jsme podnikli výpravu do okolních lesů a školní rok jsme zakončili výletem do ZOO 

Lešná. 

 

Druhé třídy 

Druhé třídy v měsíci září navštívily filmové představení v kině Lucerna. V prosinci jsme 

ve třídách plnili úkoly v rámci Mikulášského dne a také se zúčastnili pohádky „Kde spí 

motýli“. Se starým rokem se děti rozloučily u vánočního stromečku, kde si vzájemně předaly 

drobné dárky, zazpívaly vánoční koledy a ochutnaly výborné vánoční cukroví, které si 

přinesly z domu. Před rozdáním pololetního vysvědčení děti potěšil svým vystoupením 

kouzelník Katonas. V měsíci květnu se druháci vydali na školy v přírodě. Třída 2. C společně 

se třídou 4. B do Zubří a v polovině května společně vyjely na Vysočinu do penzionu 

Vrchovina v Novém Městě na Moravě děti ze 2. A a 2. B. Školy v přírodě si všichni užili 

a přijeli plní nových zážitků. Na Den dětí se 2. A vydala pěšky do Popůvek a 2. B do Bystrce 

do cukrárny na zmrzlinu, 2. C byla v Mraveništi na přehradě. Na závěr školního roku 

se všechny třídy zúčastnily výletů v okolí Žebětína. 

 

Třetí třídy 

V letošním roce měli žáci 3. A hned dvě čtenářské soutěže, jedna proběhla v měsíci prosinci 

a druhá v měsíci knihy, tedy v březnu. Vyhlášení soutěží proběhlo v červnu. Se starým 

rokem jsme se rozloučili prosincovou vánoční besídkou, ochutnávkou cukroví, povídáním si 

o vánočních zvycích, slavnostním přípitkem a nakonec rozdáváním dárků. V druhém 

pololetí jsme se vypravili do zoologické zahrady. V červnu jsme s dětmi navštívili cukrárnu 

a dětské hřiště a také jsme měli besedu o vodicích psech, jejich výcviku a nevidomých lidech. 

Společný rok jsme uzavřeli menší oslavou s přípitkem a dobrotami.  

Třída 3. B se účastnila výukových programů v centru ekologické výchovy Lipka a ZOO Brno. 

Děti získaly vědomosti o životě stromů a hmyzu. V ZOO Brno byl pro ně připraven odborný 

výklad o rozmanitosti živočichů na planetě Zemi. Dětem se edukativní programy velmi 

líbily. Poslední školní den v kalendářním roce 2022 proběhla třídní besídka s cukrovím 

a dárky. Největším zážitkem letošního školního roku byla bezpochyby škola v přírodě, která 

se uskutečnila v krásném prostředí valašských Beskyd. Pobyt v jiném prostředí pomohl 

i stmelit kolektivy a celkově ho s kolegy ze třetích tříd hodnotíme velice kladně. Na závěr 

roku na Den dětí byl uskutečněn výlet do Cinema City – Velký Špalíček, kde děti zhlédly 

filmové představení.  

Také třída 3. C absolvovala několik velmi vydařených akcí. Hned dvakrát jsme navštívili 

žebětínskou knihovnu Jiřího Mahena, kde jsme se dozvěděli informace o dílech spisovatelky 

Astrid Lindgrenové. Podnikli jsme výlet parníkem k hradu Veveří spojený s hraním 

minigolfu. Během roku jsme zvládli několik výletů do blízkého okolí Žebětína. Takto jsme 

se v závěru školního roku také vydali k Helenčině studánce. U dalšího pěšího výletu jsme 



zamířili do Popůvek a prošli jsme si cestou krásnou přírodní památku Augšperský potok 

a sledovali jsme také tréninky motocyklů na Masarykově okruhu. 

 

Čtvrté třídy 

V rámci čtvrtého ročníku jsme uskutečnili několik třídních akcí. V říjnu přišli žáci do školy 

v halloweenských maskách a kostýmech. Celé vyučování bylo provázáno halloweenskou 

tématikou, hrami a výzvami. Žáci si z domu donesli i připravené občerstvení 

do halloweenského bufetu. V prosinci žáky navštívil Mikuláš, připomněli jsme si tradici 

a historii tohoto svátku. Kdo chtěl, mohl opět dojít v kostýmu. Škola tak byla plná malých 

čertíků a andílků. Na konci měsíce jsme společně oslavili Vánoce a předali si dárky.  

Velikonoční svátky jsme si připomněli v rámci českého jazyka projektem, který žáci 

samostatně zpracovávali ve skupinkách. Zaměřili se jak na původ, tak i různé tradice 

a slavení tohoto svátku ve světě. V květnu odjely všechny třídy na školu v přírodě. Den dětí 

jsme strávili ve sportovním areálu Hroch, kde si děti pod vedením lektorů vyzkoušely 

nejrůznější sportovní aktivity. Nejvíce je zaujal softball. Konec roku jsme si zpříjemnili 

návštěvou kina. Kromě toho jsme v průběhu roku navštívili ekologické středisko Lipka 

a Rezekvítek, účastnili se dopravní výchovy Empík cyklista a dalších školních akcí v rámci 

preventivního programu. 

 

Páté třídy 

Žáci 5. A zahájili pátý ročník v září návštěvou výstavy Tutanchamon na BVV, výstava 

pro většinu z nich byla velmi zajímavá, protože na takto velkolepé akci ještě nebyli. V říjnu 

se uskutečnila přednáška o dospívání. V prosinci jsme navštívili Technické muzeum v Brně, 

žáci absolvovali i dílnu u příležitosti speciální výstavy o Leonardu da Vincim. Děti 

si vyrobily Cameru Obscuru, jeden z vynálezů L. d. Vinciho. V prosinci proběhla tradiční 

mikulášská nadílka a také vánoční besídka ve třídě, která je spojena s rozdáváním vánočních 

dárků. V polovině května se pro celou třídu uskutečnila škola v přírodě v Daňkovicích, která 

měla u dětí velmi pozitivní ohlas. U příležitosti MDD jsme jeli na výlet na Masarykovu 

univerzitu na vědecký program Bioskop, kde si žáci během semináře vyzkoušeli bádání 

a pozorování pomocí mikroskopů, pracovali v bílých pláštích a brýlích a celkově byl pro ně 

tento zážitek velmi zajímavý. Na konci školního roku proběhlo rozloučení s pátou třídou, 

žáci si spolu s třídní učitelkou byli zahrát bowling. Na konci školního roku se uskutečnil 

školní výlet do Kovozoo u Uherského Hradiště, který byl spojený ještě s plavbou po Baťově 

kanálu, žáci si tento výlet moc užili. 

Žáci 5.B vyrazili hned v září na procházku na Brněnskou přehradu. Využili jsme ještě 

pěkného počasí a prožili pěkný den v přírodě. Na konci října jsme oslavili Halloween 

v maskách spojený s ochutnávkou strašidelných dobrot. Před Vánocemi jsme si uspořádali 

třídní besídku se zpíváním koled, rozdáváním dárečků a pojídáním cukroví. Mezinárodní 

den dětí jsme oslavili výletem na hrad Veveří, kde jsme si nakoupili suvenýry a různé 

dobroty, na zpáteční cestě jsme se svezli parníkem po přehradě a plní zážitků se vrátili zpět 

domů. Poslední týden školy jsme spolu s kamarády z 5. A a 5. C vyjeli na školní výlet 

do Kovozoo v Uherském Hradišti a prožili jsme i pěkné chvíle při plavbě lodí po Baťově 

kanále. 

Také třída 5. C zahájila září návštěvou výstavy Tutanchamon na brněnském výstavišti. 

V prosinci proběhla tradiční mikulášská nadílka a dále jsme absolvovali přednášku na téma 

dospívání. Než jsme se rozloučili před Vánocemi, uspořádali jsme si vánoční besídku. Děti 

donesly cukroví, poslouchali jsme koledy a pod stromečkem na nás čekaly první dárečky.  

Na svátek svatého Valentýna se děti samy domluvily a přišly v oblečení červené nebo růžové 

barvy, navíc soutěžily, kdo na sobě bude mít nejvíce kousků příslušné barvy. Vyhrál Pepa 



Vojáček, kterému se povedlo navléct si 40 kusů oblečení. V polovině května jsme společně 

s 5. A vyrazili na školu v přírodě do malebného prostředí Vysočiny, do Daňkovic. Tématem 

našeho pobytu bylo „Jaro, léto, podzim, zima, v Daňkovicích je vždy prima!“ Počasí nám 

přálo, a tak se celý týden nesl ve znamení aktivit, které souvisejí s jednotlivými ročními 

obdobími.  Den dětí jsme oslavili v brněnské hvězdárně. Program Astronaut, který jsme měli 

objednaný, se skládal ze dvou částí. Nejdříve se děti dozvěděly, jak se orientovat na noční 

obloze a co vše tam lze nalézt. Druhá část programu se věnovala astronautům – jejich 

výcviku, dovednostem i všem nástrahám, které musí ve vesmíru překonat. Závěrečný školní 

výlet do Kovozoo a plavbu parníkem na Baťově kanálu ve Spytihněvi jsme podnikli s 5. A 

a 5. B. Děti si výlet moc užily.  

 

Šesté třídy 

Třída 6. A je třída s posílenou výukou angličtiny. Žáci mají zvýšenou hodinovou dotaci 

angličtiny o jednu vyučovací hodinu, v níž se zaměřují na kulturu anglicky mluvících zemí. 

Každý měsíc se žáci setkávají spolu s třídní učitelkou na třídnickou hodinu, kde se zaměřují 

na kohezi třídy, spolupráci, respektování pravidel, která si žáci na začátku roku sami 

vytvořili, hrají se různé hry na posílení právě těchto oblastí. Ani na začátku školního roku 

tomu nebylo jinak. Třídnické hodiny se postupně spojily s malým homemade občerstvením, 

které každý dle možností donese, což je žáky velmi vítané a také motivující a oblíbené.  

V průběhu školního roku se žáci této třídy účastnili akcí EVVO (Zoo Brno, Lipka, Den Země 

– land art, Den vody, projekce v kině Scala – Magický Senegal), preventivních programů 

(Kyberšikana), koncertů (cimbál, Marbo), sportovních soutěží a turnajů, vědomostních 

soutěží (matematické soutěže Klokan a Pythagoriáda, matematická olympiáda, jazyková 

soutěž Babylon, zeměpisná olympiáda), školní recitační a výtvarné soutěže na téma Mozart, 

soutěž v deskových hrách a také anglické soutěže zaměřené na reálie a slavné osobnosti 

všech anglicky mluvících zemí nazvané „Do you know?“. Některé děti sklidily úspěchy 

nejen v kolech školních (Pospíšil Ctibor – recitační soutěž s vlastní básní Óda na počítač), ale 

i v krajských kolech (Raclavský Jiří, Kudová Alena – matematická olympiáda, Ludíková 

Eliška – zeměpisná olympiáda). Někteří žáci třídy skládali na naší škole Cambridgské 

zkoušky z angličtiny úrovně A2, jedna žákyně složila i zkoušku na úrovni B1. Den dětí jsme 

oslavili návštěvou kina v centru Brna. V posledním týdnu školního roku jsme objednaným 

autobusem vyrazili společně se třídou 6. B na školní výlet do ZOO Lešná, který proběhl 

bez problémů a všichni si ho užili.  

Třída 6. B je třída s informaticko-sportovní profilací. V tomto ročníku je posílena výuka 

tělesné výchovy, a to o jednu hodinu týdně. Od podzimu jsme se věnovali stmelování nově 

vzniklého kolektivu. Spolupracovali jsme na tom průběžně s paní psycholožkou. Ve druhém 

pololetí školního roku jsme přizvali externisty, společnost Podané ruce o.p.s. Její pracovnice 

nás několikrát navštívily za účelem mapování vztahů mezi žáky a s činnostmi na utužení 

třídního kolektivu. V průběhu roku se žáci třídy účastnili akcí EVVO (návštěva programu 

v Zoo Brno, ekologický program Život v rybníce v Lipce – školském zařízení 

pro environmentální vzdělávání, Den Země a Den vody jsme oslavili tvorbou v přírodě, dále 

jsme se zúčastnili projekce v kině Scala – Magický Senegal). Třídu navštívil zástupce Městské 

policie Brno s preventivním programem na téma kyberšikany. Žáci zhlédli koncerty (cimbál, 

Marbo), reprezentovali třídu a školu ve sportovních soutěžích a turnajích, účastnili 

se vědomostních soutěží (matematický Klokan a školní kolo soutěže ve čtenářské 

gramotnosti s názvem Babylon aneb Rozumíme si?), školní recitační soutěže a soutěží 

výtvarných, soutěže v deskových hrách a také anglické soutěže zaměřené na reálie a slavné 

osobnosti všech anglicky mluvících zemí nazvané „Do you know?“. V závěru školního roku 



jsme oslavili návštěvou kina Den dětí a vyrazili jsme společně s třídou 6. A na školní výlet 

do ZOO Lešná. 

 

Sedmé třídy 

Ve třídě 7. A je 26 žáků. Jedná se o třídu s rozšířenou výukou anglického jazyka. Třídní 

kolektiv se snažíme budovat především při projektových dnech i při třídnickém systému. 

Spolupracujeme s psycholožkou školy, která dochází do třídy na náslechy a v případě 

potřeby i na intervenční hodiny. Problémy žáků jsou diskutovány nejen v rámci třídnických 

hodin, ale také např. v hodinách slohu, kdy žáci mohou formulovat své připomínky či 

požadavky v rámci mluvních cvičení. Součástí práce s kolektivem třídy jsou také návštěvy 

v pedagogicko – psychologickém centru. V letošním školním roce jsme se v prvním i druhém 

pololetí vydali do PPP Sládkova. Zúčastnili jsme se preventivních programů Komunikace 

hrou a Pospolu. Obě akce přispěly k soudržnosti třídního kolektivu. Nedílnou součástí 

výchovy jsou také EVVO programy. V podzimních měsících jsme navštívili brněnskou ZOO, 

abychom společně poznávali plazy a obojživelníky. Ve 2. pololetí se žáci měli možnost 

seznámit díky organizaci Rezekvítek v programu „Jak fungují stromy“ s dřevinami, jejich 

stářím, specifiky apod., a to v bezprostředním okolí školy. V letošním školním roce jsme se 

poprvé zapojili do participativního rozpočtu. Žáci zodpovědně promýšleli, k čemu by daná 

částka mohla být využita.  Vzhledem k tomu, že mohli využít k plánování projektu také 

mobilní telefony, rozvíjeli svou finanční gramotnost. Projekty byly v závěru dne 

prezentovány a hlasováním byl vybrán jeden, který reprezentoval naši třídu 

v druhostupňovém hlasování. Projekt dívek naší třídy, který byl zaměřen na rozšíření školní 

knihovny, nakonec ve školním kole získal nejvíce hlasů a vyhrál. Po celý školní rok jsme 

se zúčastnili několika projektových dnů. Žáci si velmi užili projektový den věnovaný 

angličtině. Měli možnost si připravit nejen anglický brunch, ale také pracovat ve skupinách 

na kvízech, zlepšovat své konverzační dovednosti v angličtině na různá témata (v obchodě, 

na letišti apod.) a zahrát si anglické deskové hry. Anglický projektový den dětem zpestřila 

také hra kroket na školní zahradě. Den Země jsme tradičně oslavili pobytem v přírodě 

v blízkosti naší školy. V rámci Dne vody jsme se zapojili do soutěže vyhlášené Ministerstvem 

zemědělství ČR. Žáci v rámci projektového dne vytvořili velmi povedené komiksy na téma 

„Ctíme vodu – Zapoj se a ukaž, co umíš." Dvě vybrané práce byly odeslány do celostátní 

soutěže a tým tří žákyň naší třídy se umístil na velmi pěkném 3. místě v kategorii II. stupně 

základních škol. V měsíci červnu jsme se vydali na školní výlet do CHKO Pálava. V krásném 

letním dni jsme vyšli k Sirotčímu hrádku, dále na Stolovou horu a poté do Mikulova. Žáci 

zvládli také výšlap na Svatý kopeček. Půvabné město jsme si prohlédli se zmrzlinou a 

nezapomněli jsme ani na procházku zámecké zahrady. Výlet ukončila plavba lodí 

na novomlýnské nádrži. V posledních dnech školního roku jsme rádi využili nabídky 

jednoho z rodičů a navštívili jsme Botanický ústav AV ČR. Kromě zajímavých informací 

o práci vědců se žáci dozvěděli také o zaměření ústavu a měli unikátní možnost zkoumat 

přinesené vzorky květin a brouků pod optickými mikroskopy i pod mikroskopem 

elektronovým. 

 
 

 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 

 

  

 

 

 

 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Třídní kolektiv 7. B se oproti loňskému roku stabilizoval a v letošním roce nevykazoval 

žádné negativní vlivy, které by narušovaly vzájemné vztahy. Během celého roku jsme 

intenzivně pracovali na zlepšování vztahů mezi žáky v rámci třídnických hodin. Na začátku 

školního roku jsme navštívili PPP Sládkova, kde jsme se účastnili stmelovacího programu 

„Spolu“. Tento program nám pomohl uvědomit si důležitost vzájemných vazeb a vytvořit 



silnou soudržnost. Na tuto zkušenost jsme navázali ve spolupráci se školní psycholožkou, 

která nám poskytovala podporu a vedení v průběhu následujících měsíců školního roku. 

V rámci programů EVVO jsme měli možnost v říjnu navštívit ZOO Brno, v březnu se zapojili 

do projektového Dne vody, v dubnu oslavili Den Země a v květnu v rámci programu 

sdružení Rezekvítek prozkoumávali, jak fungují stromy. Na Den dětí jsme si užili filmové 

představení v kině Velký Špalíček, které žákům přineslo uvolnění a zábavu. V červnu 

proběhl anglický projektový den, který byl letos v novém formátu a zpětná vazba od žáků 

byla velmi pozitivní. V závěru školního roku jsme absolvovali s CA Úsměv výlet na Pálavské 

vrchy a blízkého okolí. Tento výlet nám umožnil strávit společný čas mimo školní prostředí, 

poznat krásy naší přírody a vychutnat si společnost svých spolužáků. K negativním jevům 

ve třídě patří poměrně velká neúčast žáků na výše uvedených akcích. O této věci bude 

vedena diskuze s rodiči v rámci třídních schůzek v září následujícího školního roku. 

 

 

Osmé třídy 

Třída 8. A je třída s posílenou výukou angličtiny. Žáci mají zvýšenou hodinovou dotaci 

angličtiny o jednu vyučovací hodinu, v níž se zaměřují na kulturu anglicky mluvících zemí.  

V rámci třídnických hodin a hodin s psycholožkou školy jsme mapovali vztahy ve třídě, kde 

se zřejmě vzhledem k věku rozdělili žáci na skupinky chlapců a děvčat. Pozitivní je, že ač se 

od sebe dělí, jsou schopni spolupracovat. V průběhu roku se žáci této třídy účastnili akcí 

EVVO (Zoo Brno, Rezekvítek, Den Země – land art) a preventivních programů (Vzpoura 

úrazům, Ach, ty vztahy, Mladý motorista), koncertů (cimbál, Marbo), sportovních soutěží 

a turnajů, vědomostních soutěží (matematická soutěž Klokan a Pythagoriáda, Bobřík 

informatiky, matematická olympiáda, přírodovědný klokan), recitační soutěže a také 

anglické soutěže zaměřené na reálie a slavné osobnosti všech anglicky mluvících zemí 

nazvané „Do you know?“. Posledního března jsme navštívili v Mahenově divadle 

představení Leopoldstadt. Představení bylo celkem náročné, proto byl dětem objednán 

lektorských úvod, při němž jsme byli již před začátkem seznámeni s obsahem. Už návštěva 

Mahenova divadla byla pro děti velkým zážitkem. V květnu jsme v rámci kariérního 

poradenství navštívili úřad práce s výkladem lektorky o dalších možnostech vzdělávání. 

Den dětí jsme oslavili v Permoniu v nedalekých Oslavanech. Počasí nám přálo, žáci 

s nadšením plnili úkoly a každý si jako výhru odvezl svého malého permoníka.  

V posledním týdnu školního roku jsme vlakem vyrazili na dvoudenní školní výlet 

na Vyhlídku do Blanska, kde jsem si prošli okolí a společně zasportovali. Výlet proběhl 

bez problémů a všichni si ho užili. Někteří žáci třídy skládali zkoušky z angličtiny úrovně 

B1. Většina z nich byla natolik úspěšná, že dokonce získala úroveň B2.  

Mimo účasti na preventivních a EVVO programech si třída 8. B během školního roku 

uspořádala také vlastní následující program. V předvánočním čase jsme se rozhodli podpořit 

zvířecí útulek „Interpespenzin Brno“ a uspořádali hmotnou sbírku pro tamější opuštěná 

zvířátka. Vybrali jsme krmivo a další potřeby v hodnotě 5000 Kč, které se podařilo ještě 

před Vánoci do útulku dopravit. Na konci ledna jsme útulek navštívili a s jeho zvířecími 

obyvateli se patřičně pomazlili. V červnu jsme si užívali teplého počasí hned na několika 

akcích. Nejdříve jsme vyrazili na dvoudenní výlet do okolí Lednice, kde jsme na raftech 

sjížděli řeku Dyji, přespali v kempu a prohlédli si lednický areál s jeho památkami (zámek, 

minaret atd.). V rámci třídního systému jsme se vypravili pěšky na hrad Veveří a odtud se 

svezli parníkem zpět do Bystrce. Školní rok jsme zakončili výletem do centra města, kde 

si žáci užili rozchod a skvěle se najedli. 

 

 



 
 

Kulturní a vzdělávací akce 

Na podzim uplynulého školního roku proběhlo pasování prvňáčků paní ředitelkou, tato 

akce je naše již tradiční. Před vánočními prázdninami jsme v naší tělocvičně přivítali 

cimbálovou muziku Révu, od které jsme si všichni vyslechli krásný vánoční koncert. Již 

téměř tradiční akcí naší školy je kouzelnické vystoupení kouzelníka Katonase u příležitosti 

vydání pololetního vysvědčení. Toto vystoupení si užili všichni žáci prvního stupně. 

Na úplný závěr školního roku absolvovali všichni žáci celé školy výchovný koncert hudební 

skupiny Marbo, která je žáky taky velmi oblíbená a na naší škole jsme ji přivítali již 

poněkolikáté.  

 
 

 

 
 

 


